
Protokół Nr 12 
z posiedzenia dwunastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 27.10.2011r. 
 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku przy ul. Pocztowej 2. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
 

 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
5. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina 
6. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 
    w Więcborku      - Waldemar Kuczerepa 
8. Dyrektor Przedszkola Gminnego w Więcborku  - Anna Pankanin 
9.Likwidator Administracji Zasobów Komunalnych  
   w Więcborku / Prezes TKKF „WODNIK”  - Piotr Węgrzyn 
10.Przedstawiciel LZS „GWIAZDA” Sypniewo / Rady 
     Miejsko- Gminnej Zrzeszenia LZS   - Ireneusz Cichy 
11. Prezes MGLKS „GROM” Więcbork   - Zdzisław Błociński 
12. Sołtys Sołectwa Sypniewo    - Brygida Migawa 
13. Projektanci zagospodarowania więcborskiego Rynku 
      W ramach Rewitalizacji Miasta    - PIPROKABEL Bydgoszcz 
14.Radny Powiatowy      - Andrzej Chatłas 
15. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
16. Redaktor Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki” 
17. Redaktor „Radio Weekend” / „CSE”   - Maciej Bór 
   

 
 

Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad przewidywał: 

 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji RM. 



4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach  
w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja Dyrektora Gminnego Przedszkola dotycząca aktualnej sytuacji  

w Przedszkolu Gminnym i Punktach Filialnych. 
8. Przyjęcie informacji dotyczącej bieżącej działalności Klubów Sportowych „GWIAZDA”, 

„GROM”, „LZS” i TKKF „WODNIK” oraz planowanych zadań na najbliższą przyszłość. 
9. Zapoznanie Radnych ze strukturą organizacyjną Urzędu Miejskiego oraz zakresami 

czynności pracowników na poszczególnych stanowiskach zgodnie z zaleceniami Komisji 
rewizyjnej 

10. Zapoznanie radnych z projektem zagospodarowania Placu Jana Pawła II w Więcborku,  
w ramach Programu „Rewitalizacja Miasta” 

11. Informacja likwidatora AZK dotycząca zaawansowania prac związanych z likwidacją 
Administracji Zasobów Komunalnych. 

12. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 
Miejskiej. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Więcbork do Stowarzyszenia Gmin 
Przyjaznych Energii Odnawialnej. 

14. Przyjecie uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Pęperzynie. 
15. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum w Pęperzynie. 
16. Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Więcborku. 
17. Przyjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Więcbork 

nieruchomości położonych w Lubczy stanowiących własność Skarbu Państwa. 
18. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę 

Więcbork. 
19. Przyjęcie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz 

podatków i opłat lokalnych. 
20. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na 2011 rok. 
21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
22. Wolne wnioski i informacje. 
23. Zakończenie. 
 
Przewodniczący RM zdjął z porządku obrad dwa projekty uchwał. Jeden dotyczył 
przystąpienia Gminy Więcbork do Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej. 
Drugi zmiany nazwy ulicy w Więcborku. W pierwszym przypadku zdjęcie spowodowane 
było potrzebą uregulowania wszystkich formalności, których do dnia sesji nie udało się 
dopełnić. Natomiast drugi projekt opiniowany przez Komisję Rolnictwa /… /, wnioskiem 
tejże Komisji odesłany został do konsultacji z mieszkańcami. 
 

Zmiany przyj ęto jednogłośnie 
 
Następnie Przewodniczący RM wprowadził do porządku obrad dodatkowe projekty uchwał:  
• w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze bezprzetragowej nieruchomości 

gruntowych zabudowanych / jako punkt 18 /, 
• w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn. „Budowa kanalizacji 
sanitarnej z przyłączami w ul. Starodowrcowej i części ul. Gdańskiej w Więcborku” / jako 
punkt 21 /, 



• w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy 
Więcbork na 2011r. spłaty wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów oraz wykupu 
obligacji / jako punkt 22 /, 

• w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork na lata 2011 – 
2014 / jako punkt 23 /. 

 
Porządek obrad wraz z proponowanymi zmianami przyjęto jednogłośnie 

 
 
Ad. 3   Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XI sesji został 
napisany, osobiście go  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie zgłoszono 
konieczności naniesienia poprawek. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili 
obecnej ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
 
Ad 4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
3.10.2011r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych na ul. Tartacznej  
w Więcborku oraz wykończeniowych prac na więcborskim rondzie. 
W tym dniu Przewodniczący RM uczestniczył również w spotkaniu zespołu w składzie: 
Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Przewodniczący RM, Komisarz 
Likwidacyjny AZK, Dyrektor ZGK w Więcborku, Przedstawiciel AZK – p. Wrzeszcz, Radca 
Prawny UM. Celem spotkania było rozwiązanie bieżących problemów związanych  
z likwidacją AZK. 
4.10.2011r. – udział w spotkaniu poświęconym zakończeniu prac inwestycyjnych związanych 
z budową parkingu w Sypniewie, usytuowanego przy Wiejskim Domu Kultury i Filii Banku 
Spółdzielczego. 
6.10.2011r. – udział w spotkaniu, w składzie: Burmistrz Więcborka, Przewodniczący RM, 
Komisarz Likwidacyjny AZK, Skarbnik Gminy, Przedstawiciel AZK, Radca Prawny UM.  
Na spotkaniu omawiano sprawy związane z likwidacją AZK> 
7.10.2011r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych na ul. Tartacznej  
w Więcborku. Wizji lokalnej dokonano wspólnie z Zastępcą Burmistrza Więcborka -  
p. Iwoną Sikorską. 
10.10.2011r. – udział w XVI Wieczorze Seniora. 
15.10.2011r. – udział w uroczystym podsumowaniu konkursu „Estetyka Zagrody Wiejskiej”. 
Tego samego dnia Przewodniczący RM zapoznał się z przebiegiem prac inwestycyjnych na 
ul. Tartacznej w Więcborku i prac wykończeniowych na więcborskim rondzie. 
12.10.2011r. – udział w spotkaniu dotyczącym likwidacji AZK. 
13.10.2011r. – obecność na uroczystości z okazji Dnia Nauczyciela w Zespole Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego w Sypniewie. 
19.10.2011r. – uczestnictwo w III Zjeździe Oddziału Powiatowych Straży Pożarnych  
w Sępólnie Krajeńskim. 
24.10.2011r. – udział w spotkaniu zespołu monitorującego proces likwidacji AZK oraz 
obecność na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej. 
Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
25.10.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku.  
26.10.2011r. – udział w obradach sesji Rady Powiatu, w części poświęconej dokonaniu 
uroczystego wpisu do Księgi Zasłużonych dla Powiatu Pana Edwarda Stachowicza. 



W przedmiotowym czasie Przewodniczący RM uczestniczył w spotkaniach roboczych 
organizowanych  z inicjatywy Burmistrza Więcborka i jego, poświęconych rozwiązywaniu  
bieżących problemów w gminie, jak również na bieżąco współdziałał w rozwiązywaniu 
wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
3.10.2011r. – rozmowy w Zakładzie Energetycznym w Nakle dotyczące warunków zawarcia 
nowej umowy na konserwację urządzeń elektrycznych. Nowa proponowana przez Zakład  
stawka jest o 400 % wyższa od dotychczasowej i na dziś umowy takiej nie podpisano. W tym 
temacie planowane są rozmowy z innymi samorządami. Ostateczny termin podpisania nowej 
umowy upłynie w styczniu.   
4.10.2011r. – udział w „Mini Konwencie” Samorządowców z terenu powiatu sępoleńskiego 
w siedzibie UM, w Więcborku, gdzie poruszono w/w spawy. Podczas spotkania przyjęto za 
słuszne spotkanie się w większym gronie, uwzględniającym również samorządowców  
z terenu działania Rejonu Energetycznego Nakło i termin jego ustalono na dzień 7 listopada 
2011r w Urzędzie Gminy, w Nakle. 
Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w odbiorze parkingu przy Filii Banku 
Spółdzielczego w Sypniewie. 
10.10.2011r. – spotkanie z Dyrektorem Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku, 
podczas którego Burmistrz Więcborka zapoznany został z propozycjami nagród z okazji Dnia 
Nauczyciela. Oprócz tego Burmistrz uczestniczył w tym dniu we wstępnym odbiorze 
więcborskiego ronda. 
11.10.2011r. – udział w spotkaniu zorganizowanym w Spółce „Novum – Med.” W sprawie 
lokalizacji lądowiska dla śmigłowca ratunkowego spełniającego określone wymogi 
bezpieczeństwa. 
W tym samym dniu odbyło się również uroczyste wręczenie nagród dla nauczycieli. 
14.10.2011r. – udział w „Wieczorze Seniora”. 
15.10.2011r. – Udział w imprezie „Hubertus Dian Polskich” 
17.10.2011r. – Mini Konwent w sprawie energetyki. 
19.10.2011r. udział w III zjeździe OSP w Sępólnie Krajeńskim. 
20.10.2011r. – 21.10.2011r – udział w szkoleniu. 
24.10.2011r. – udział w spotkaniu omawiającym bieżące kwestie dotycząc likwidacji AZK 
oraz w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
25.10.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu rady Miejskiej  
w Więcborku. 
26.10.2011r. – złożenie podziękowań p. Zdzisławowi Chmielowcowi za uratowanie osób 
poszkodowanych w wypadku samochodowym i wyniesienie uch z płonącego wraku 
samochodu. Poza tym Burmistrz Więcborka uczestniczył również w osiedzeniu Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych.  
 
1. Radny Stanisław Piłka ponowił interpelację w sprawie konieczności załatania ubytków 

w drodze powiatowej Borzyszkowo – Czarmuń.  
2. Radny Szymon Grabinski pytał, czy w związku z zamiarem prowadzenia prac 

inwestycyjnych na więcborskiej plaży, wyjaśnione zostały kwestie  własnościowe tego 
terenu. 



- Zgłosił również ponownie potrzebę naprawy chodnika na odcinku ul. Gdańskiej – od 
Hotelu „Pod Koroną” do firmy p. Plutki wnioskując jednocześnie o przyspieszenie działań 
w tym kierunku. 
- Wskazał też na niepalącą się lampę, na ulicy Ogrodowej w Więcborku, prosząc 
jednocześnie o wyjaśnienie, czy oświetlenie przekazane zostało już na stan majątkowy 
UM. 
- Wnioskował dołożenie kostki brukowej na odcinku ok. 5 m w miejscu, gdzie kończy się 
ścieżka i droga rowerowa w stronę Banku Spółdzielczego. Fragment ten nie został 
utwardzony i podczas opadów tworzy się tam błoto. 

3. Radny Henryk Szwochert chciał wiedzieć, czy prace, które prowadzone były na ulicy 
Brzozowej w miesiącu wrześniu/październiku są już zakończone? Jeżeli tak to radny 
uznał, że zrobiono na prawdę niedużo doprowadzając kanalizację jedynie do trzech 
posesji, nie łącząc tej sieci z już istniejącą siecią, ani nie podłączając do kanalizacji 
znajdujących się tam domów. 
- Mówił też o potrzebie uzupełnienia, na razie niewielkich, ubytków w nawierzchni ulicy 
Na Skarpie, które po sezonie zimowym mogą być znacznie większe. 

4. Radny Roman Mroczkowski powtórzył pytanie zadane na Komisji Rolnictwa /…/ tj. czy 
wysłano komisję w sprawie studzienki znajdującej się na Promenadzie naprzeciwko 
posesji p. Ikerta i czy sprawa ta została wyjaśniona. 

5. Radny Ireneusz Balcer pytał, czy ZGK przed sezonem grzewczym przygotowywało 
jakieś analizy dotyczące wzrostu cen słomy i jej braku na rynku. Z tego co radny wie  jest 
problem z tym surowcem grzewczym, a w związku z tym cena za dostarczenie ciepłej 
wody powinna być wyższa. 

6. Radna Grażyna Sowińska w imieniu jednego z mieszkańców pytała o:  
- rzeczywiste przyczyny utajnienia ekspertyzy dotyczącej walorów przyrodniczych 
terenów objętych KPK, 
- co należy rozumieć pod pojęciem opinii Marszałka? / czy dotyczy to decyzji? /, 
- czy radni będą mogli zapoznać się z tym dokumentem wcześniej?,  
- skąd rozbieżności w kwocie dotyczącej kosztu wykonania ekspertyzy? / w prasie podano 
kwotę 43.000,00 zł, natomiast radna zapamiętała, że wcześniej podawano ją w wysokości 
39.000,00 zł /. 
Mieszkaniec zwrócił się do niej w przedmiotowej sprawie po tym jak otrzymał odpowiedź 
od Kierownika Referatu UM p. Fifielskiegio, że cyt.: „dokument będzie udostępniony do 
publicznej wiadomości ale dopiero wtedy, gdy zapozna się z nim Marszałek 
Województwa i wyda swoją opinię” – koniec cytatu. 

7. Radny Waldemar Kuszewski po raz kolejny poruszył sprawę zarwanego asfaltu 
pomiędzy blokiem Nr 6 i Nr 2 na Osiedlu BoWiD. Dotychczas uszkodzenie to nie zostało 
naprawione. 
- Wnioskował też, by w związku z uruchomieniem płatnych parkingów w centrum 
miasta, o zwrócenie się do Policji, aby baczniej przyglądała się miejscom, w jakich 
kierowcy parkują swoje auta.  

8. Radny Kazimierz Wilczyński zastanawiał się, czy w związku z mającym nastąpić  
w dniu następnym, odbiorze ronda nie należałoby rozpatrzyć zmiany organizacji ruchu 
polegającej na wyznaczeniu pierwszeństwa przejazdu drogą z ulicy Wyzwolenia na ulicę 
Złotowską. Być może taki zabieg odciążyłby nieco miasto, a w obliczu zbliżającej się 
zimy, ułatwiłby ruch. 

 
 
Ad. 7 Informacja dotyczącą aktualnej sytuacji w Przedszkolu Gminnym i Punktach Filialnych 
przedstawiła Dyrektor Placówki p. Anna Pankanin. 



Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
W swoim wystąpieniu Dyrektor Przedszkola zwróciła się do radnego Waldemara 
Kuszewskiego i Burmistrza Więcborka dziękując za nową nawierzchnię wokół więcborskiej 
Placówki, oraz do Sołtys Sypniewa p. Brygidy Migawy za uzyskaną kostkę polbrukową, 
dzięki której wykonano chodnik i parking przy fili Przedszkola w Sypniewie. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Szymon Grabinski pytał, czy jest różnica w odpłatności za przedszkole pomiędzy 
dziećmi pozostających w Placówce osiem godzin, które mają niejako ustawowy obowiązek 
uczęszczania, a dziećmi „ośmiogodzinnymi”, które tego obowiązku jeszcze nie mają. 
 
Dyrektor odpowiedziała, że odpłatność jest taka sama. 
 
Radny Grabinski  zastanawiał się, czy takie rozwiązanie jest właściwe, skoro dziecko 
sześcioletnie ma niejako ustawowo zapewnione pięciogodzinny pobyt w przedszkolu. 
 
Odpłatność za Przedszkole reguluje uchwała Rady Miejskiej. W odpłatnościach jest tez nowa 
rzecz tj. wszystkie dzieci maja prawo do darmowej realizacji pięciogodzinnej podstawy 
programowej, czyli bez względu na wiek. Pozostałe dzieci, które są ponad pięć godzin mają 
potocznie nazwana stałą i płaca 90,00 zł . Wszystkie dzieci do pięciu godzin bez względu na 
wiek realizują podstawę programową bezpłatnie. 
 
Radny chciał również wiedzieć, jaki jest w Przedszkolu procent dzieci rodziców pracujących, 
a jaki rodziców pracujących. Pytał w związku z tym, czy te wielkości są Pani Dyrektor znane. 
 
Dyrektor  wyjaśniła, że taką orientację musi mieć chociażby z tego względu, że posiada karty 
zgłoszeniowe. Poza tym, w związku z wejściem w życie Rozporządzenia Minister 
nakazującym obowiązek nie tylko sześciolatkom, ale i pięciolatkom, w placówce zaczęły 
tworzyć się listy dzieci oczekujących – trzy i czteroletnich i zaszła potrzeba utworzenia 
Komisji Rekrutacyjnej. W pierwszej kolejności dostawały się dzieci rodziców pracujących, 
ale pojawiały się też sytuacje, gdzie rodzice wytykali, iż rodzice nie pracują a w karcie 
wpisane jest zupełnie co innego. Nie czuje się jednak osobą upoważnioną, ani „żandarmem”, 
żeby takie rzeczy sprawdzać. Wszyscy są dorosłymi, odpowiedzialnymi ludźmi, każdy 
podpisuje się pod tym, co napisał  i należy wierzyć, że tak właśnie jest. 
 
Kolejne pytanie radnego Grabinskiego dotyczyło przedszkolnej grupy zuchów tj., czy jest 
ona przypisana  konkretnie do jakiegoś rocznika. 
 
Dyrektor  odpowiedziała, że z założenia miały być to dzieci sześcioletnie, ale postanowiono 
włączyć również grupę pięciolatków. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, czy Dyrektor zaobserwowała taka tendencję,  
że z chwila kiedy wprowadzono ta pięciogodzinną darmową opiekę w przedszkolu, dzieci 
pozostawianych na pięć godzin jest więcej, niż tych deklarowanych na pięć i więcej godzin. 
Poruszył również kwestię zawirowań wokół nowych zapisów dotyczących wprowadzonego 
obowiązku szkolnego sześciolatków i tego, że być może zostaną one wycofane. Pytał  
w związku z tym, jak Dyrekcja widzi sytuację, w której obecne pięciolatki pozostaną nadal, 
 w Placówce. Radny wskazał również na problem zwilgoconych pomieszczeń piwnicznych,  
w których znajduje się między innymi przedszkolna szatnia. Jest to dylemat, z jakim od lat 



boryka się Przedszkole w Więcborku i należałoby ostatecznie coś z tym zrobić – odpowiednio 
osuszyć, bądź pomalować ściany właściwą farbą. 
 
Dyrektor  ustosunkowując się do powyższych pytań stwierdziła, że jeżeli chodzi o dzieci 
pozostawione pod opieką na piec godzin, to zgodnie z tym co wykazane jest w informacji jest 
ich rzeczywiście więcej niż tych przebywających osiem godzin. Chce jednak wierzyć, że jest 
to spowodowane większą świadomością rodziców, że edukacja przedszkolna jest potrzebna, 
nie zaś faktem, że są to zajęcia nieodpłatne. Znane są jej również medialne pogłoski, że  
p. Minister chce wycofać się z pomysłu obowiązku szkolnego sześciolatków, ale na razie 
należy poczekać na konkrety. Obecnie na liście oczekujących na przyjecie jest 14 dzieci 4 –
letnich, których rodzice nie pracują, ale dzieci te w roku przyszłym / jeżeli przepisu nie 
zostaną wycofane / będą miały obowiązek uczęszczania do przedszkola. Kiedyś przy 
tworzeniu arkuszu organizacyjnego posiłkowano się wykazem z USC dzieci urodzonych  
w danym roczniku i wiadomo było, że dzieci te na pewno będą uczęszczały. W bieżącym 
roku po zapoznaniu się z takim wykazem okazało się, że część dzieci podana w meldunkach 
w ogóle w gminie nie przebywa i dzięki temu np. w Sypniewie zwolniło to miejsca dla 
oczekujących czterolatków. Osobiście liczy na to że decyzja o obowiązku szkolnym 
sześciolatków nie zostanie jednak cofnięta, jeżeli jednak tak się stanie to zapewne wkrótce się 
o tym dowiemy i wówczas będzie czas na zastanowienie się i podjęcie właściwych rozwiązań. 
Pani Dyrektor nie ukrywała, że liczy w tej kwestii na współpracę z Burmistrzem Więcborka. 
W tym momencie jest to jedyna, choć zdaje sobie sprawę, że niepełna  odpowiedź na pytanie 
radnego, ale w tej sytuacji jedyna możliwa do czasu, kiedy pojawi się decyzja odgórna. Pani 
Pankanin zapewniła ponadto, że zajęła się problem utrzymującej się wilgoci  
w pomieszczeniach szatni analizując różne sposoby na jej wyeliminowanie. Jednym z nich 
było wykonanie we własnym zakresie wentylacji, ale okazało się to niemożliwe. Oceny 
możliwości poprawy sytuacji dokonał także pracownik Nadzoru Budowlanego i generalna 
konkluzja jest taka, że niewiele można w tym przypadku zaradzić. Budynek, jak wiadomo, 
zlokalizowany jest poniżej poziomu budynków firm sąsiadujących z Przedszkolem, choć 
dzięki nowej kanalizacji nie ma już kłopotu z zalewaniem piwnic i zaleganiem wody. Teraz 
pozostaje jedynie wietrzenie pomieszczeń, które posiada dodatkowe zabezpieczenia w postaci 
specjalnych wchłaniających płyt podtynkowych. Zastosowanie innych środków, z uwagi na 
przebywające w obiekcie dzieci, nie jest brane pod uwagę. Na pewno jednak na dziś 
wykonano wszystko to, co było możliwe do zastosowania.      
 
 
Radny Kuszewski, kończąc dyskusję w temacie, wnioskował, by Burmistrz w porozumieniu 
z Radcą Prawnym UM zastanowił się nad jakimś zapisem prawnym obligującym osoby 
chcące oddać dzieci pod opiekę Przedszkola, do podawania prawdziwych danych – 
informacji. Chodzi o to, aby uniknąć takich sytuacji, że czternaścioro dzieci oczekuje na 
miejsce w przedszkolu i przy zwolnieniu się  miejsca, jako kolejne przyjmowane jest dziecko 
rodziców, którzy podali, ze pracują, a w rzeczywistości tak nie jest.  Wiadomo natomiast, że 
Dyrektor nie ma odpowiednich instrumentów prawnych, aby te dane weryfikować. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 8 Informację dotyczącą bieżącej działalności Klubów Sportowych „GWIAZDA”, 
„GROM”, „LZS” i TKKF „WODNIK” oraz planowanych zadań na najbliższą przyszłość 
omówili kolejno przedstawiciele powyższych organizacji. 
 



MGLKS „GROM” Więcbork – Informacje przedstawił Prezes Klubu p. Zdzisław Błociński 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję prosząc o sprecyzowanie bieżących problemów 
Klubu, jego planów na przyszłość oraz przeszkód w realizacji zamierzeń. 
 
Prezes „GROM” stwierdził, że na dzień dzisiejszy Klub jako, tako sobie radzi. Jeżeli chodzi   
o problemy, to zazwyczaj są nim pieniądze , dlatego też wnioskują, by dotacja, jaką 
pozyskują z Gminy utrzymała się na tym samym poziomie, lub większym. Zapewnił przy 
tym, że wszystkie sekcje Klubu działają, więc pozyskane środki są na pewno 
rozdysponowane. Podkreślił również, że organizacji  nie chodzi o jakieś wielkie wyniki. 
Ważne jest zdrowie i rozwój dzieci, a jeżeli w przyszłości wyrośnie z nich jakiś mistrz, będą  
z tego bardzo zadowoleni. Zamierzeniem znanym, ale dotąd nie zrealizowanym jest 
uruchomienie hoteliku przy stadionie. Sprawa ta ciągnie się już od dłuższego czasu i ciągle 
jest odkładana w czasie. Teraz, z tego co usłyszał od Kierownika Referatu UM  
p. Fifielskiego, pojawiła się szansa na wykonanie pewnych ruchów i ma nadzieję, że w końcu 
coś w tym temacie posunie się do przodu. Nie ma co ukrywać, że obiekt stadionu jest piękny  
i wiele osób z zewnątrz Więcbork kojarzy właśnie z nim. Poza tym piłkarze „GROM” są 
egzequo na drugim miejscu w swojej grupie A klasy i życzeniem byłby awans.    
 
 
Radny Szymon Grabinski zadał Prezesowi krótkie pytanie tj. czy widzi on możliwości 
współpracy z LKS „SOKÓŁ”, a konkretnie o możliwość współdzielenia się obiektem. 
 
 
Pan Błociński odpowiedział krótko i zdecydowanie, że takiej opcji nie ma. Klub „GROM” 
posiada własnych trenerów. Obecnie p. Kałas – trenerka sekcji podnoszenia ciężarów, będzie 
przebywać na urlopie zdrowotnym i zastępować będzie ją mąż, który posiada do tego 
stosowne uprawnienia. Zarówno Pani Kałas, jak i jej mąż nie zgodzą się na współdziałanie  
z w/w Klubem. Tak jak powiedział wcześniej, Klubowi nie chodzi o wyniki  
,a o zdrowie dzieci, a często to właśnie na ich zajęciach leczy się kręgosłupy dzieci 
uszkodzone w wyniku podnoszenia ciężarów. Nadto przypomniał, że p. Dueskau był 
członkiem „GROM” i sam z tego członkowstwa zrezygnował zakładając wspólnie  
z Państwem Wegner, można powiedzieć, prywatny Klub. 
 
Radny Kuszewski prosił o wyjaśnienie, co kryje się pod pojęciami „opłata kadry”  
i administracja – pozycja „wynagrodzenie”, ujętymi w sprawozdaniu finansowym Klubu.   
 
Pan Błociński podał, że w przypadku pierwszego pojęcia chodzi o wynagrodzenie trenerów 
natomiast wynagrodzenie administracji dotyczy opłacenia obsługi księgowej. 
 
Radny Balcer  zastanawiał się, czy w przypadku, gdy drużyna piłkarska „GROM” awansuje, 
wystarczająca będzie ilość środków, które Klub otrzymuje obecnie.  
 
Już dziś Klub utrzymuje drużynę seniorów z pozyskanych środków i środków od sponsorów, 
jeżeli drużyna awansuje również będziemy w stanie sobie poradzić – mówił p. Błociński. 
 
Radny Grabinski chciał wiedzieć, jaki jest cel budowy hotelu przy stadionie – jaka jest ku 
temu argumentacja. 
 



Pan Błociński wskazał, że jest ogromne zainteresowanie organizowaniem obozów 
sportowych i różnego rodzaju spotkań. W tej chwili „GROM” wynajmuje jedynie te obiekty, 
które ma, czyli stadion główny i boisko na plaży miejskiej ale nie maja możliwości zarobić 
tam, gdzie można zyskać więcej. Projekt z gabinetem odnowy biologicznej i pokojami 
noclegowymi jest już gotowy, ale nie jest to nic okazałego – przesadzonego. Klub nastawiłby 
się na przyjmowanie zgrupowań młodzieżowych mniej wymagających niż seniorzy II, czy III 
Ligii. Teraz budynek stoi pusty i niszczeje. Obiekt Przede wszystkim należy ogrzać,  
a w projekcie ujęte jest centralne ogrzewanie. Kończąc wypowiedź Prezes zaprosił 
wszystkich radnych do odwiedzenia obiektu, szczególnie po zimie. Pracownik gospodarczy 
łata wiele rzeczy ale na dłuższą metę to nie wystarczy. 
 
Radny Grabinski wyjaśnił, że jego pytanie wynika z faktu, iż wokół stadionu 
zlokalizowanych jest mnóstwo ośrodków wczasowych, otwarto również pensjonat, który stoi 
pusty. Uważał, że możliwość współpracy z tymi ośrodkami jest otwarta i należy to 
wykorzystać. 
 
Prezes „GROM” powiedział, że taka współpraca jest nawiązywana zarówno z Ośrodkiem 
„RIVA”, O środkiem p. Lidii Wrzesińskiej oraz Ośrodkiem p. Bondarczyka. Jeżeli jednak  
w budowie widzi się problem… 
 
Jeżeli będzie przewidziana budowa takiego obiektu, to Gmina będzie musiała dać na to 
pieniądze, potem będzie problem, bo będzie trzeba go utrzymać, palić przez okres zimowy / 
zima obozów raczej nie będzie, a koszty trzeba będzie ponosić i będą one stałe /. Pozostaje 
kwestia finansowania, bo jeżeli „GROM” będzie na tym zarabiać, a Gmina da pieniądze, czy  
swój udział w realizację zadania, to pewnie ta dotacja będzie mniejsza. Czy to na pewno jest 
dobry krok, żeby to budować? – radny Grabinski. 
 
Myślę, że jest to dobry krok. Jak dobrze pójdzie to jeszcze się podzielimy kasą – powiedział 
p. Błociński.  
 
Dziękuję nie mam więcej pytań – radny Grabinski. 
 
Ilu sportowców we wszystkich sekcjach liczy Klub „GROM” – zapytał Burmistrz 
Więcborka. 
 
Około 150 – odpowiedział p. Błociński. 
 
Burmistrz Wi ęcborka wspomniał, że Gmina stara się umożliwi ć rozwój bazy sportowej 
Klubu ze środków Lokalnej Grupy Działania. W programie tejże grupy istnieje możliwość 
pozyskania środków na utworzenie bazy sportowej dla osób niepełnosprawnych. Należy 
powiedzieć sobie uczciwie, że takich ośrodków przystosowanych do korzystania przez osoby 
niepełnosprawne jest niewiele, a  procent dofinansowania zadania wynosi 85 %, w tym 
możliwość otrzymania 100 % zaliczki netto. Są to środki, którymi pogardzić nie można. Po 
realizacji zadania należy liczyć na to, że nie będzie postępowała dalsza degradacja obiektu,  
a część sekcji „GROM” będzie mogła utrzymywać się z zarobionych pieniędzy. Większość 
klubów wynajmuje swoje obiekty po to, by mieć środki na swoją działalność. Cieszy 
natomiast fakt, że Klub stawia na ogólny rozwój młodzieży i nie ma przypadków 
rozszczepień kręgów / jakie kiedyś się zdarzały /, krzywizn itp., które towarzysza zbyt 
mocnemu obciążaniu młodych organizmów. 
 



Przewodniczący RM powracając do sprawy ogrzania budynku przy stadionie, zwrócił 
uwagę, że bodajże trzy lata temu, toczyły się rozmowy w tym właśnie temacie, co więcej, 
zakupiono odpowiednie materiały. W roku ubiegłym miał nastąpić montaż urządzeń, ale 
środki na ten cel przeniesiono na budowę boisk wiejskich. Jak zatem obecnie wygląda 
sytuacja. 
 
Pan Błociński potwierdził, że materiały na wykonanie centralnego ogrzewania rzeczywiście 
zostały już zakupione, ale 100.000,00 zł przeznaczone na ich montaż, przeznaczono na boiska 
wiejskie. 
 
Radny Mariusz Wobszal pytał, czy Klub ma w swoich zamierzeniach poszerzenie działań  
o inną sekcję np. wioślarską? Zdaniem radnego, warunki ku temu w Więcborku są idealne.  
 
Klub może zrobić wszystko, tylko powiem uczciwie –Klub „GROM” nie mamy tradycji 
żeglarskiej. Nie wiem nawet, czy byłoby to dobrze odczytane, by przy Klubie był klub 
żeglarski. Były kiedyś takie plany, kiedy Klub dzierżawił Kajakarnię, ale na to potrzebne jest 
sporo funduszy – mówił Prezes „GROM”. Nadto sugerował, by z taką inicjatywą kierować 
się do miejscowych  miłośników żeglarstwa np. obecnego na sesji p. Andrzeja Chatłasa, czy 
p. Witolda Kantaka. Jeżeli oni się w tą rzecz zaangażują i znajdą się na to pieniądze, to 
osobiście nie ma nic przeciwko temu, aby taka sekcja funkcjonowała przy Klubie „GROM”. 
 
Przewodniczący RM kontynuując swoją wcześniejszą myśl, pytał czy dokumentacja, którą 
posiada Klub, uwzględnia jedynie założenie centralnego ogrzewania, czy również prace 
budowlane na obiekcie. 
 
Dokumentacja wykonana jest cała, z tym, że po zgłoszeniu wątpliwości przez radnych co do 
formy ogrzewania obiektu, projekt ten zmieniono, wykonano projekt zamienny i zamiast 
ogrzewania miarowego jest ogrzewanie olejowe – powiedział p. Błociński. 
  
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
LKS „Gwiazda” Sypniewo – informację przedstawił Sekretarz Klubu p. Ireneusz Cichy. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Po przedstawieniu informacji p. Cichy zgłosił uwagę dotyczącą okresu w jakim powinna być 
ona składana. Według niego najkorzystniejszym byłoby wywołanie jej na sesji w i kwartale 
roku kolejnego za rok poprzedzający, gdyż wówczas kluby dysponują pełnym sprawozdaniem 
rocznym. 
 
Wniosek został odnotowany przez Przewodniczącego RM, który zabierając jako pierwszy 
głos w dyskusji podkreślił duże zaangażowanie społeczne w prace poprawiające 
infrastrukturę boiska sportowego w Sypniewie. Teraz w grę wchodzi jedynie utrzymanie 
obiektu. Obecnie na terenie gminy Więcbork przybyło bazy sportowej w postaci boisk  
w Wituni, Lubczy, Pęperzynie itd., a to wiązać się będzie z koniecznością utrzymania ich na 
właściwym poziomie. Sypniewo i Lubcza wiele zyskuje poprzez wkład pracy lokalnej 
społeczności. Inaczej rzecz ma się w Wituni i Pęperzynie.  
Klub „GWIAZDA” otrzymał z gminy 27.000,00 zł na swoją działalność, Przewodniczący 
RM  pytał, jak kwota byłaby wystarczająca, by utrzymać znajdujący się przy sypniewskim 
boisku budynek i nie doprowadzić do jego dewastacji? 
 



Pan Cichy odpowiedział, że wszystkie prace, które wykonywane są na obiekcie w Sypniewie 
są szczegółowo przez Klub odnotowywane i  można powiedzieć, że drugie tyle i więcej, co 
otrzymują z Gminy stanowi ich wkład własny. Podobnie, jak w Więcborku w budynku przy 
boisku nie ma ogrzewania. Podczas mrozów budynek dogrzewany jest grzejnikami 
elektrycznymi. Z uwagi na spore zainteresowanie szczególnie młodszych dzieci ze szkoły 
podstawowej, Klub chciałby utworzyć jeszcze jedna drużynę. Wiązałoby się to oczywiście  
z dodatkowymi kosztami transportu na mecze i opłaceniem sędziów. Klub zadowoli się każdą 
suma ponad tą, która otrzymywali dotychczas, ale przydałoby się drugie tyle. We wniosku do 
budżetu Gminy Więcbork na 2012 rok, klub wnioskował o kwotę 40.000,00 zł. 
 
Radny Andrzej Wenda w imieniu drużyny TIME Lubcza, złożył podziękowania za 
udostępnianie boiska „GWIAZDY” zawodnikom tejże drużyny. Zdaniem radnego bardzo 
istotną  rzeczą jest wspieranie działań klubów sportowych kształtujących młodego,  
a perspektywie i dojrzałego sportowca. Prawda jest taka, że oprócz dofinansowania jakie 
organizacje sportowe otrzymują z Gminy gros prac wykonywanych jest społecznie oraz 
dzięki pomocy sponsorów. Błędny jest natomiast pogląd, że na prowincjach boiska są  
niepotrzebne, bo nic tam się nie dzieje. Według niego jest wręcz odwrotnie, a zaangażowanie 
społeczników w ich utrzymanie jest znaczące. 
 
Radny Ireneusz Balcer nawiązując do boisk, które w ostatnim czasie powstały na terenach 
sołectw, wyraził pogląd, że to rady sołeckie, które dysponują wcale nie małymi budżetami, 
powinny wykazać większe zainteresowanie ich utrzymaniem, nie licząc w tym względzie na  
Urząd Miejski. Po pierwsze wykonywałoby się to racjonalniej, po drugie większość prac 
realizowano by systemem gospodarczym. Nadto, cały czas mówi się o trzech boiskach  
w Lubczy, Wituni i Pęperzynie, na które wydano pieniądze, a przecież jest jeszcze boisko  
w Zabartowie i Runowie Krajeńskim, na które nikt nigdy nie dał ani grosza, a boiska istnieją. 
Powtórzył zatem, że  nie zasadne jest całkowite scedowanie obowiązku dbania o boiska na 
Urząd Miejski, skoro funkcjonują Rady Sołeckie, które powinny przejąć na siebie obowiązek 
opieki i dozoru nad tymi obiektami. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
TKKF „WODNIK” – informację przedłożył Prezes organizacji p. Piotr Węgrzyn. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Informacja nie wywołała dyskusji radnych. 
 
W tym miejscu Przewodniczący RM wniósł o wprowadzenie kolejnej zmiany do porządku 
obrad polegającej na wcześniejszym zrealizowaniu punktu dotyczącego omówienia Projektu 
Rewitalizacji Placu Jana Pawła II. Decyzja o zmianie wynikała z faktu, że ta część obrad 
prezentowana była przez twórców dokumentacji spoza gminy, którzy w danym momencie 
byli już obecni na sali obrad. Natomiast temat  dotyczący Struktury Organizacyjnej UM 
zaprezentowany byłby jako kolejny. 

 
Zrzeszenie Gminne LSZ – informację przedłożył Sekretarz Zrzeszenia  
p. Ireneusz Cichy. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Informacja nie wywołała dyskusji radnych. 



Ad. 9 Projekt zagospodarowania Placu Jana Pawła II w Więcborku, w ramach Programu 
„Rewitalizacja Miasta”, przedstawili jego twórcy -  Spółka PIPROKABEL Bydgoszcz. 
 
Na wstępie Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 
Nieruchomościami p. Michał Bąk powitał przedstawicieli Firmy w osobach Prezesa Spółki  
p. Leszka Olejnika oraz projektantów – p. Dorotę Żarków i p. Krzysztofa Żarkow, po czym 
poprosił ich o zapoznanie radnych ze szczegółami opracowanego projektu. 
 
Założenia projektu oparte zostały na koncepcji wyłączenia istniejącej drogi i zachowania 
placu przed kościołem. Podstawą zamysłu są niejako dwie osie, z których pierwsza prowadzi 
pod katem prostym do brzegu jeziora wzdłuż znajdującego się chodnika., druga biegnie 
wzdłuż drogi. Na skrzyżowaniu tych osi oparto okrąg wyznaczający główny plac oraz układ 
ścieżek wokół. Kolejny z placów zlokalizowany w tym miejscu, spełniałaby funkcję sceny, 
miejsca spotkań, różnego rodzaju imprez. Wokół tego placu zaprojektowano skarpy, tworzące 
wrażenie naturalnego amfiteatru. Przy zlokalizowanej w centrum pompie proponuje się 
usytuowanie placu, który w przyszłości maiłby spełniać charakter kawiarenki, bądź ogródka 
na świeżym powietrzu. W pobliżu pozostawiono nieco miejsc parkingowych do obsługi 
pobliskich sklepików, i banku. Centralny punkt stanowić miałaby fontanna utworzona na 
jednym poziomie z przyległą aleją i placem, wkomponowana w teren i podświetlana np. 
sugerowanymi kolorami Herbu Miasta i Gminy. Część gzie umiejscowiony jest pomnik „Orła 
Białego” pozostał by w dotychczasowym miejscu jedynie z nieco zmienionym w kształtem, 
dostosowującym go do całości układu. 
PROPONOWANE RODZAJE NAWIERZCHNI:  
• Kostka granitowa cięta / górna warstwa kostki ścięta /- tworząca jednolitą warstwę 

wygodną do chodzenia. Umiejscowienie – główne place. 
• Kostka betonowa frezowana lub śrutowana /tańsza od grafitowej ale równie dekoracyjna/. 

Umiejscowienie -  alejki i chodniki piesze. 
RODZAJE ZIELNI – plan zakłada wycinkę szpaleru lip zdeformowanych poprzez ogławianie 
i wymianę ich na klony z gęstym listowiem typu „Goboza”. Drzewa typu „Robinia” korona 
kulista / proponowane do nasadzenia na głównym placu mają dawać zacienienie w upalne 
dni, szczególnie w trakcie organizowanych imprez. Wokół placyku z pompą przewidziano 
umiejscowienie „Wiśni Piłkowanej”, obsypanej kwiatami w okresie wiosny i równie 
atrakcyjnej w pozostałych sezonach tj. w lecie i jesienią. W dwóch miejscach, które  
w zamyśle tworzyć mają zakątki typowo rekreacyjne z miejscami na ławeczki / miejsca nieco 
wyniesione ponad teren /  - coś w rodzaju klombu, jako centralny punkt proponuje się 
zasadzenie „Tulipanowca Amerykańskiego” . 
Poza tym projekt zieleni obejmuje również nasadzenia niższe . Są to głównie ciągi 
żywopłotów formowanych, które podkreślają układ poszczególnych części.. Żywopłoty 
byłyby z Berberysów o odmianie Thunberga 'Atropurpurea o purpurowo – bordowych 
liściach. Na terenie znajduje się trafostacja, która w projekcie obsadzona jest pnączem  
z bluszczu – rośliną zimozieloną. Inne niższe nasadzenia to: jałowiec płożący, róże okrywowe 
w alejkach i szpalerach, Tawuła Gęstolistna, Tawuła Japońska, lawenda wąskolistna, szałwia 
omszona  trawy i byliny ozdobne. 
Oprócz tego na placu pojawiłyby się również niskie dywany kwiatowe ozdobne z roślin 
jednorocznych, tworzone przez begonie, aksamitki i liliowca. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
   
Radny Roman Mroczkowski zgłosił uwagę, co do niewielkiej ilości miejsca pozostawionej 
w przedstawionym projekcie, dla samochodów dostawczych zaopatrujących pobliski sklep 



„KRYSTYNA” oraz inne okoliczne sklepiki. Postój tego typu samochodów na ulicy Hallera 
całkowicie zablokuje drożność przejazdu. 
 
Zdaniem Projektantki  w dokumentacji pozostawiono miejsce wjazdowe dla takich 
samochodów. Wyjaśniła przy tym znaczenie poszczególnych kolorów znaczników legendy 
dokumentacji. 
 
Pan Żarkow dodał, że w miejsce wskazane przez radnego będzie można swobodnie wjechać. 
Wyjazd natomiast nastąpić będzie musiał poprzez wycofanie auta. 
 
Ostatnia uwaga Projektanta wzbudziła sprzeciw części radnych, którzy uważali,  
że w miejscu tym powinno zostać zapewnione pojazdom swobodne manewrowanie. 
Zamknięcie objazdu wokół placu i konieczność wycofywania auta tyłem na ruchliwą ulicę 
główną, może być dla kierowców niebezpieczne. 
 
Radny Mariusz Wobszal odniósł się do miejsca na planie projektu, który oznaczono, jako 
amfiteatr. Radny chciał wiedzieć, jak przewidziano w nim miejsca dla widzów.  
Czy przewidziano tam jakieś tarasy, ławeczki, ścieżki oraz miejsca dla osób 
niepełnosprawnych. 
 
Projektant  podał, że oprócz schodów w miejscu tym znajdują się swobodne wejścia i wjazdy 
dla osób niepełnosprawnych. Widzowie będą mogli lokować się na ławeczkach 
przewidzianych, na skarpach / skarpy trawiaste /, oraz na samych skarpach. Zastosowano tu 
rozwiązania podobne do tych wykorzystanych na Wyspie Młyńskiej w Bydgoszczy. 
 
Burmistrz Wi ęcborka włączając się w dyskusję powiedział, że w rozmowach  
z projektantami zasugerowano rozwiązanie, które pozwoliłoby kontynuować to, co już zostało 
zapoczątkowane, a mianowicie uroczystości natury religijnej, które właśnie w tym miejscu się 
odbywają i są pozytywnie odbierane przez społeczeństwo. Umieszczono, zatem w projekcie 
wywłaszczenie – coś w rodzaju muszli – na którym będzie można ustawić ołtarz polowy, 
scenę, czy też będzie się tam mógł odbyć koncert muzyki poważnej. Pomnik „Orła Białego” 
pozostanie wkomponowany w to miejsce, bez zmiany położenia. Wskazówki nasze zostały 
przez Projektantów uwzględnione, za co należy się im podziękowanie. W projekt, zgodnie  
ze wskazówkami, wkomponowano również trzy rosnące w tej lokalizacji stare drzewa, które 
przez kolejne lata będą upiększały krajobraz. 
 
Radna Grażyna Sowińska mówiła, że „piknikowa wersja”  jest jak najbardziej do przyjęcia, 
jednakże w uroczystościach, o których wspomniał Burmistrz, uczestniczy sporo starszych 
ludzi i należałoby wziąć pod uwagę to, by  teren nie przewidywał zbyt dużych spadów. 
 
Projektant  zapewnił, że spady te nie będą duże, a poza tym  nieco niżej w tzw. półokręgu 
znajdą się miejsca siedzące. 
 
Pan Leszek Skaza pytał o los tablicy pamięci znajdującej nieobecnie na Placu Jana Pawła II.  
 
Tablica ta pozostanie w tym samym miejscu – odpowiedziała Pani Projektant. 
 
Pan Skaza pytał również o planowaną, przy realizacji projektu, głębokość wykopów oraz o 
drzewa przy kościele. 
 
Maksymalnie do 30 cm, nie powinny być większe – odpowiedział Pan Projektant. 



 
Drzewa pozostaną i będą dodatkowo podświetlone od dołu – Pani Projektant. Ponadto 
wyjaśniono p. Skazie wątpliwości co do ilości zieleni niższej i wyższej oraz miejsc pokrytych 
kostka brukową znajdujących się na planie projektu. 
 
Radny Wilczyński powiedział, że projekt wygląda pięknie, ale według niego nie ma nic  
w spornego z funkcjonalnością. Za niefortunne uznał lokowanie fontanny w miejscu 
obecnego przejazdu, która automatycznie zamknie obieg Rynku. Poza tym ilość planowanej 
zieleni nasunęła radnemu inne pytanie tj. czy na jej pielęgnacje wystarczy jeden ogrodnik, czy 
dwóch? 
 
Radny Ireneusz Balcer stwierdził, że rozumie troskę właścicieli sklepów o problem  
z dojazdem, sam kiedyś zresztą ten problem poruszał. Zastanawiał się dlaczego na etapie 
przygotowania projektu nie rozważano wprowadzenia ruchu jednokierunkowego / ulicy 
jednokierunkowej /. Nie byłoby wówczas problemu z rozładunkiem towarów. Wprowadzić 
ruch jednokierunkowy i objazd przez rondo, uwzględniając pierwszeństwo przejazdu z ulicy 
Złotowskiej. 
 
Burmistrz Wi ęcborka  zaznaczył, że zlikwidowanie przejazdu jest konsekwencją 
wytycznych zatwierdzonych przez Radę poprzedniej kadencji podczas ustalania koncepcji  
p. Rożek. Dziś jest to niejako dalszy etap rozważań. Jeżeli zaś chodzi o drogę 
jednokierunkowa, to w poprzedniej kadencji Gmina wystąpiła do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w tej sprawie i uzyskała odpowiedź negatywną. 
 
Radny Henryk Szwochert  pozytywnie odebrał przedstawiony projekt zagospodarowania 
więcborskiego Rynku. Jednakże z tego, co wie w najbliższym czasie ma nastąpić również 
modernizacja Targowiska Miejskiego i jeżeli Gmina chce zrealizować to pierwsze,  
to z drugiego lepiej zrezygnować. Po co Gminie wielkie Targowisko, skoro nie będzie można 
z niego wyjechać, ani na nie dojechać. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zapytał dlaczego drogi na wprost kościoła nie wyznaczono  
w projekcie w takim kształcie, jak obecnie wyznaczone są miejsca parkingowe. Chodzi o to, 
że plac ten z lewej strony drogi jest trochę mniejszy i z prawej strony są również miejsca 
parkingowe, a pośrodku przebiega droga jezdna. Przesunięcie tej drogi na środek zmniejsza 
ilość miejsc parkingowych na Placu Jana Pawła II. 
 
 
Wiemy, że pod kościół podjeżdżają autobusy i zastosowane rozwiązanie umożliwia 
zaparkowanie tego autobusu. W sytuacji, gdy to podzielimy na pół, po pierwsze robimy 
zamieszanie z parkowaniem z obu stron / niższe bezpieczeństwo ruchu na drodze /  i powstaje 
problem z zaparkowaniem autobusu. Możemy oczywiście spróbować to uregulować ale 
najczęściej jednak stosujemy takie rozwiązanie i kierowcy doskonale radzą sobie  
z parkowaniem – mówił Projektant. 
    
Zwróciłem na to uwagę, ponieważ w tej chwili organizacja ruchu na Placu Jana Pawła II 
została zatwierdzona, na to wszystko musiała być wykonana dokumentacja i wygląda, to 
zupełnie inaczej. Jest miejsce dla autobusów i miejsc parkingowych jest dużo więcej. Dlatego 
też mniej pytanie, dlaczego nie skorzystano z tego, co już w tej chwili jest zatwierdzone – 
wyjaśniał radny Kuszewski. Kolejne pytanie radnego dotyczyło znajdującej się na projekcie 
drogi w kierunku kościoła na prawo i tego, gdzie naprowadzi. 
 



Droga ta stanowi dojazd do zjazdu. Natomiast ta powierzchnia zostanie wyniesiona po to, by 
wyznaczyć ten główny przejazd komunikacyjny, który nie związany jest z parkowaniem – 
Projektant.  
 
Chodziło o to, by droga ta przebiegała bardziej środkiem i wtedy miejsca do parkowania, 
które są obecnie wyznaczone, można byłoby zachować. Tak wycinamy kolejnych kilka 
miejsc parkingowych – radny Kuszewski. 
 
Niewiele dalej jest wykonany parking – przypomniała Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Ale my tutaj mieszkamy i wiemy, jak wygląda kwestia parkowania. Każde miejsce 
parkingowe jest ważne i jeżeli można coś zrobić w tej kwestii, to należy to uwzględnić.  
W miejscu tym nie zaplanowano żadnej zieleni, więc zachowanie obecnego stanu jest 
możliwe – przekonywał radny Kuszewski.   
 
Projektant  przypomniał jednak, że nastąpi tam jednak zmiana nawierzchni i tej obecnej tam 
już nie będzie. Poza tym zaproponowane rozwiązanie zapewni swobodny przejazd osobom, 
które np. nie będą zainteresowane uczestnictwem w różnego rodzaju uroczystościach 
odbywających się na Placu. Prowadząc przejazd przez środek zablokuje się trasę. 
 
Radny Kuszewski zaproponował, by Projektant zapoznał się zatwierdzonym projektem 
organizacji ruchu na Placu Jana Pawła II , bo być może rzeczywiści warto byłby z niego 
skorzystać. Radny również, odwołując się do poprzedniej koncepcji zagospodarowania Placu, 
wspomniał o elementach małej architektury w postaci ławeczek usytuowanych przy 
kamiennych stolikach z szachownicą. Tak wyglądało to w poprzednich ustaleniach 
projektowych, natomiast w obecnym zamyśle tego typu elementów radny się nie dopatrzył. 
 
Projektantka  zapewniła, że projekt uwzględnia sporo miejsc z ławeczkami, a stoliki, czy 
inne tego typu rzeczy w każdej chwili mogą zostać do niego włączone. 
 
Jeżeli nie jest to problem, to pytanie, czy nie można byłoby właśnie czegoś takiego umieścić 
w projekcie ? – radny Kuszewski. 
 
Czy w Więcborku jest takie zainteresowanie grą w szachy? – pytała Projektant 
 
Powiem tak, sekcja szachowa jest przy klubie sportowym i myślę, że znajdą się osoby, które 
będą chciały ewentualnie z tego skorzystać, tym bardziej że w koncepcji, która była 
opracowana i zatwierdzona przez Radę, takie rzeczy były uwzględnione - argumentował 
radny Kuszewski. 
 
Radny Szymon Grabinski chciał wiedzieć, czy zamysł przebudowy Rynku przewiduje 
również okablowanie i możliwość podłączenia się w tym miejscu do Internetu. Tak, by  
i szachiści, i osoby, które chciałyby w tym miejscu włączyć laptopa, mogli na tym skorzystać. 
 
Kierownik Referatu UM  odpowiedział, że nie było to brane pod uwagę. Samo Program 
Rewitalizacji narzuca pewne punkty, które musza być uwzględnione i, z których Gmina musi 
się wywiązać. Wykonano również wstępną kalkulacje kosztów inwestycji, biorąc pod uwagę 
ograniczoną ilość środków, w jakich należy się zmieścić – 1.400.000,00 zł środków 
zewnętrznych + 400.000,00 zł środków własnych. Po wstępnej kalkulacji część drogowa 
zadania / z wymiana nawierzchni / wyniosła około 1.500.000,00 zł + wykonanie nasadzeń 
i instalacji elektrycznej, oświetlenia i odwodnienia. Całość powinna zamknąć się w granicach 



2.500.000,00 zł.  / kosztorys inwestorski /.  Po przetargu zazwyczaj  koszty zmniejszają się  
o ok. 40% i wówczas Gmina zmieści się w zagwarantowanej kwocie, ale i tak nie należy 
zbytnio się zagalopowywać, bo Gmina nie będzie w stanie tego wykonać.  
 
Redaktor „Radio Weekend” i „CSE”  zapytał o termin realizacji Projektu. 
 
Wykonanie rozłożone jest na trzy lata tj. 2012, 2013 i 2014 rok – odpowiedział p. Bąk. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zastanawiał się w jaki sposób podejść do uwag zgłoszonych, 
w tej części obrad, pod adresem rozwiązań zastosowanych w projekcie Rewitalizacji. Być 
może watro byłoby spotkać się w tej sprawie na wspólnej Komisji, bądź też już podczas sesji 
spisać spostrzeżenia radnych i uwzględnić w projekcie te możliwe do wprowadzenia.  
Nie powinno być bowiem tak, że na samej dyskusji się skończy, a projekt pozostanie bez 
zmian. Zwrócił się również z wnioskiem, by przy Domu Handlowym, o którym mowa była na 
wstępie dyskusji, spróbowano wygospodarować tyle miejsca, aby samochód ciężarowy mógł 
tam swobodnie zawrócić, bez konieczności cofania na ulicę. 
 
Radna Grażyna Sowińska wskazała, że obecnie na Rynku znajdują się różnego rodzaju 
tablice informacyjne i słupy ogłoszeniowe, ale czy będą one miały rację bytu po 
przebudowie? 
 
Pani Projektant powiedziała, że te rzeczy zostaną jedynie przeniesione w inne miejsce. 
Natomiast płyta pamiątkowa, jak i Pomnik „Orła Białego” pozostaną w tych samych 
punktach. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zadeklarował, że uwagi radnych zostaną przepisane z Protokołu sesji  
i będą one przedmiotem analizy. Zwrócił tez uwagę radnych na fakt, że opracowywanemu 
projektowi towarzyszyła myśl, by ograniczyć ruch samochodowy w centrum miasta. Jeżeli 
zaś chodzi o dzień targowy, to do dyspozycji pozostaje nowy parking, który obecnie nie jest 
obłożony w stu procentach nawet w ten dzień. Poza tym w zamierzeniach jest również 
budowa i powiększenie parkingu za Urzędem Miejskim. Utarło się, że każdy podjeżdża pod 
sklep samochodem, ale w innych miastach tego nie spotykamy. Cyt.:  „Nie można zjeść jabłka 
i mieć jabłka. Albo robimy rewitalizacje z wyprowadzeniem ruchu, albo nie” – koniec 
cytatu.  Burmistrz przywołał również coś, co wcześniej umknęło, a mianowicie to, że 
symetrycznie do pomnika „Orła Białego” pozostawiono miejsce na posadowienie innego 
pomnika np. plac z rycerzem z herbu Więcborka. Tu należałoby zdecydować, co to miałoby 
być- miniatura herbu Więcborka, czy postać rycerza. Chodziło o to, by za miesiąc, kiedy 
będzie finalizowana kwestia projektu, nie kłócić się, co tam winno być. Prosił zatem  
o wpisanie tego, aby na najbliższym posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ radni wypowiedzieli 
się w tym temacie. 
Powracając do sugestii radnego Kuszewskiego, zwrócił się do projektantów o uwzględnienie 
w projekcie np. zatoczki, która ułatwiłaby manewr zawracania samochodom ciężarowym 
podjeżdżającym pod Dom Handlowy. 
Projektant  zobowiązał się rozpatrzyć zgłoszony wniosek. 
 
Radny Szymon Grabinski pytał, czy jest możliwe, by radni otrzymali schemat projektu  
w wersji elektronicznej? 
 
Radna Grażyna Sowińska zapytała  o ilość planowanych nasadzeń Robinii alejowej? Drzew 
wytwarzających intensywny zapach podczas kwitnienia, a tym samym silnie alergizujących. 
Radna podkreśliła, że obecnie gros osób jest uczulona na różnego rodzaju pyłki kwitnących 



roślin, zatem, czy ten aspekt był analizowany podczas doboru nasadzeń? Jeżeli nie, to jest 
jeszcze czas aby i to  ewentualnie zweryfikować. 
 
Pan Skaza zabierając głos przekonywał radnych, że to, czy na głównym placu miasta będzie 
parkowało pięć, czy mniej samochodów jest sprawa drugorzędną. Chodzi tu głównie o ogólną 
koncepcje artystyczną miejsca. Jak sam stwierdził czuł się w tym momencie, jak „adwokat 
diabla” ale uważał, że nie ma kompletnie znaczenia, czy te pięć samochodów zaparkuje 
kilometr dalej, czy półtora. Ustalając pewne rzeczy biorąc pod uwagę jedynie kwestie 
parkowania, do niczego się nie dojdzie. Plac na Rynku ma koncepcje sięgająca średniowiecza 
i musi jakąś symetrię, czy porządek posiadać. Jeżeli zacznie się robić tu, czy tam zatoczki, 
wprowadzi się niepotrzebny chaos i nie będzie to wyglądać dobrze.  
 
Zastępca Burmistrza Więcborka poprosiła, by radni podczas sesji wypracowali jakiś 
rozwiązania, ponieważ firma opracowująca dokumentacje związana jest z Urzędem umową,  
z której chcą się wywiązać – przekazać projekt, pozwolenie na budowę. Terminy też 
obowiązują sam Urząd jeżeli chodzi o samą rewitalizację, zatem należałoby już teraz dojść do 
jakiegoś konsensusu, nie przekładając tego na posiedzenie Komisji. 
 
Nie wiem Panie Leszku, jaki plac i jaki odcinek miał Pan na uwadze? Te miejsca parkingowe, 
których ja mówię, jeżeli ta droga przebiegałby tak, jak jest to w tej chwili wg zatwierdzonej 
organizacji ruchu przed kościołem, nie wpłynęłyby w żaden sposób na zmniejszenie ilości 
zieleni, czy jakichkolwiek innych nawierzchni. Jest to jedynie zastosowanie innego podziału 
tj. podziału, który funkcjonuje w chwili obecnej zgodnie z zatwierdzoną przez Zarząd Dróg 
Wojewódzkich organizacją ruchu w tym właśnie miejscu – wyjaśniał radny Kuszewski.   
 
Radny Grabinski z racji tego, że miesiąc wcześniej wnioskował o podjęcie tego właśnie 
tematu na sesji i obiecał mieszkańcom Więcborka przedstawienie  projektu, by mogli na ten 
temat porozmawiać i pewne rzeczy wyjaśnić, prosił o przesunięcie podjęcia ostatecznych 
decyzji i wniosków w czasie. Dziś jako radny nie mógłby podjąć w tym zakresie żadnej 
wiążącej decyzji, tym bardziej, że z projektem zapoznał  się dopiero pobieżnie w trakcie sesji 
i nie wszystko jest dla niego czytelne. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zaproponował zorganizowanie w I dekadzie listopada posiedzenia 
Komisji Rolnictwa /…/, na którą przybyć mogliby wszyscy zainteresowani sprawą radni, by 
móc wypracować ostateczne wytyczne, pozwalające firmie projektowej  do 15 grudnia 
całkowicie zakończyć prace nad dokumentacją.  
 
Przewodniczący RM, zgodnie z powyższym, zobowiązał Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa /… /do zwołania posiedzenia  w w/w sprawie dla wszystkich zainteresowanych 
radnych. Decyzje, które zapadną podczas spotkania, będą ostatecznymi. 
 
Radny Kuszewski pytał, czy na podstawie tego, co Firma posiada w formie elektronicznej, 
jest ona w stanie wygenerować wizualizację ? 
 
Nie wymagajmy za te pieniądze zbyt dużo – stwierdził p. Bąk. 
 
Ja mam prawo zadać pytanie, a Pan, czy Pani Projektant ma prawo udzielić odpowiedzi – 
stwierdził radny Kuszewski.   
 
Odpowiedź na pytanie radnego była negatywna. 
 



Kierownik Referatu UM p. Bąk uprzedzał, by nie doszło do takiej sytuacji, że mamy 
opracowana dokumentacje – koncepcję, a na komisjach zostanie ona diametralnie 
przerobiona. Zastrzegł zatem, że należy mieć świadomość, iż uwzględnione mogą być jedynie 
drobne korekty planu. 
 
To po co dzisiejszy punkt porządku sesji – radny Szwochert. 
 
Punkt sformułowany jest jako zapoznanie radnych z koncepcją – p. Bąk. 
 
Na ostatniej sesji zaproponowałem ten punkt, bo balem się sytuacji, że zostaniemy postawieni 
przed faktem dokonanym i nie będzie możliwości zmiany. Cieszyłem się, że na kolejna sesję 
to przygotowano ale dziś się dowiaduję, że właściwie jest to bez sensu, bo i tak nie możemy 
nic poprawić. Ja nie mówię, że te poprawki będą, ale chcę się z tym spokojnie zapoznać,  
a jeżeli takowe będą, to ewentualnie znajdzie się czas, by pewne rzeczy przeprojektować – 
mówił radny Grabinski.   
 
Była pewna wcześniejsza koncepcja, która pewien charakter temu Rynkowi nadała  
tj. wyłączenie komunikacji tzn. ograniczenie komunikacji. Reszta koncepcji, to jedynie 
realizacja założeń podstawowych – wyjściowych. Czyli ograniczenie komunikacji, 
umiejscowienie fontanny, miejsca na imprezy, wkomponowanie takiej ilości zieleni, która 
pozwoli na zorganizowanie kiermaszy itp. rzeczy. Pozostałe elementy pozostawmy autorowi, 
który chciałby pokazać to, co jest tu najlepsze, najładniejsze dla tego miasta- co może 
stanowić jego wizytówkę. Jeżeli teraz będziemy dyskutować, że tych parkingów jest tam za 
mało, to powrócimy do tego co jest – mówił Projektant.  
 
Czyli, projekt wykonany został zgodnie z wcześniejszymi założeniami – Przewodniczący 
RM. 
 
Tak – potwierdził p. Bąk. 
 
Radny Mroczkowski uznał, że w tym momencie wypada jedynie przychylić się  
i zaakceptować stan taki, jaki jest, bo jakiekolwiek sugestie nie mają już znaczenia. Należy 
jednak brać pod uwagę to, że radni też mają swoje przemyślenia i rozwiązania, które czasem 
wprowadzają zaledwie „kosmetyczne” zmiany ale warto ich wysłuchać. 
 
Przewodniczący RM zwracając się do Projektantów zapytał, czy po wysłuchaniu 
zgłoszonych uwag, są oni w stanie któreś z nich wprowadzić do projektu, bez burzenia 
ogólnej koncepcji. 
 
Z tego co usłyszałem są dwa elementy istotne – sprawa zapewnienia sposobu 
wymanewrowania dla pojazdów parkujących przy sklepie, oraz sprawa przeanalizowania 
terenu przed kościołem. Jeszcze raz te kwestie przeanalizujemy – powiedział Projektant. 
 
 Radny Kuszewski prosił, by zwrócić uwagę, że propozycje i uwagi radnych to są rzeczy 
drobne, czy niewiele zmieniające jeżeli chodzi o ogólny projekt.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusje ogłaszając dziesięciominutową przerwę w obradach.   
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 



Ad. 10 Strukturę organizacyjną Urzędu Miejskiego oraz zakresy czynności pracowników na 
poszczególnych stanowiskach omówiła Sekretarz Gminy Więcbork p. Renata Jesionowska – 
Zawieja. 
 
Z racji tego, że zarówno struktura organizacyjna UM, jak i zakresy czynności pracowników 
zostały radnym przedłożone, Sekretarz Gminy przedstawiła radnym zasadnicze zmiany oraz 
odniosła się do zaleceń pokontrolnych sformułowanych przez Komisję Rewizyjną Rady 
Miejskiej. 
 
Regulamin organizacyjny został opracowany wg stanu na dzień 8 sierpnia 2011r.. Jednakże 
jest to dokument podlegający na bieżąco modyfikacjom i zapewne na dzień sesji znalazłby się 
punkt, który należałoby zmienić. Ponadto przygotowane zostały zgodnie z zaleceniami 
zakresy czynności pracowników w tym zakres czynności Zastępcy Burmistrza Więcborka. 
Zalecenie dotyczące przeprowadzania konsultacji z Kierownikami poszczególnych  
Referatów w sprawach dotyczących zwolnień pracowników wprowadzony został w paragrafie 
14 ustęp 2 w brzmieniu cyt.: „Burmistrz uzyskuje pisemną opinię od kierowników komórek 
organizacyjnych w zakresie decyzji personalnych” – koniec cytatu.  
Porównując obecną strukturę organizacyjną do struktury z 30 czerwca roku 2009 w Urzędzie 
Miejskim jest 30 ¼ etatu / ¼ etat Radcy Prawnego /. 
 
Różnice: 
 
Referat Rolnictwa  /SR/: liczba etatów bez zmian tj. 4 
- z nazwy Referatu usunięto słowo „leśnictwo”, 
- z Referatu usunięto zagadnienia dotyczące ewidencji miejsc pamięci / przesunięto to do 
Referatu / …/ Promocji /, 
- prowadzenie gospodarki odzieżą ochronną i środkami czystości przeniesiono do Referatu 
Organizacyjnego. 
Po zmianach: 
- udostępnianie informacji o środowisku w BIP, prowadzenie w formie elektronicznej, 
- zadania związane z oświetleniem miejsc publicznych i dróg, 
Finansowanie oświetlenia ulic, placów, dróg na terenie gminy, 
Zapewnienie bezpieczeństwa przez planowanie zaopatrzenia energii w skali lokalnej, 
Opracowywanie projektów założeń d planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną  
i paliwa gazowe. 
 
Referat Inwestycji / SB /: liczba etatów bez zmian tj. 4 
- wydawanie zaświadczeń o grach i zakładach wzajemnych / uchylone 14.07.2011r. /, 
- opracowywanie projektów założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną  
i paliwa gazowe / przeszło do SR ,/ 
- oświetlenie ulic / przeszło do SR / , 
- prowadzenie ewidencji zabytków gminnych / przeszło do SP /. 
Po zmianach: 
- w referacie dopisano przygotowywanie, opisywanie i realizowanie Programu Rewitalizacji. 
 
Urząd Stanu Cywilnego / USC /: liczba etatów było 3 jest 2 
- zmiana ustawy o dowodach osobistych – pierwotne wejście w życie 1.07.2011r., teraz 
1.07.2013r., 
- zmiana ustawy o ewidencji ludności – pierwotny termin wejścia w życie 1.08.2011r., teraz 
1.01.2012r. 
Po zmianach: 



- dopisano prowadzenie w systemie teleinformatycznym ewidencji ludności w formie zbiorów 
i danych osobowych PESEL, 
- elektroniczne dowody osobowe wyposażone w chip umożliwiający składanie podpisu 
elektronicznego, 
- likwidacja kartotek systemu zbierania danych o mieszkańcach, 
- dane będą przekazywane do rejestrów centralnych bezpośrednio w tym celu instalowane są 
oprogramowania. 
 
Referat Ochrony / SN /: liczba etatów 
- od 1 stycznia 2011r. w związku ze zmianą ustawy o ochronie danych osobowych następuje 
likwidacja z mocy prawa kancelarii tajnych w tych urzędach, które nie mają informacji 
niejawnych, które są ustawowo tajne. Tam gdzie są tylko informacje poufne i zastrzeżone 
pozostaje tzw. samodzielne stanowisko ds. ewidencjonowania materiałów niejawnych. 
- do referatu przeszło prowadzenie archiwum zakładowego oraz koordynowanie 
czynnościami kancelaryjnymi.  
Wynika to z faktu zdjęcia stanowiska inspektora ds. organizacyjnych Referatu 
Organizacyjnego. Ponieważ jednak osoba ta była już wcześniej przeszkolona i prowadziła 
sprawy archiwum zakładowego , nie ma potrzeby szkolić kolejnego pracownika, a funkcja ta 
nie koliduje z  zadaniami prowadzonymi w referacie Ochrony jest ona niejako połączona.  
 
Referat Promocji / SP / - liczba etatów – było 2 jest 1 zlikwidowano etat kierownika: 
Obecnie jest to samodzielne stanowisko podlegające Zastępcy Burmistrza Więcborka / od 
3.01.2011r. Podinspektora ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji.  
Po zmianach: 
- dodano ewidencję zabytków, miejsc pamięci 
- koordynowanie imprez organizowanych przez jednostki organizacyjne i sołectwa. 
 
Referat Organizacyjny /SO/:  jest 51/4 etatu, było 61/4 etatu: 
Archiwum zakładowe przeszło do SN. 
Po zmianach: 
- BHP od 1 lipca prowadzone w zakresie ochrony p. poż. Budynków będących własnością 
gminy, 
- gospodarka zaopatrzeniowo- materiałowa, 
 Przydział środków czystości, odzieży roboczej i środków ochrony. 
 
Referat Finansowy / SF /: jest 8 etatów, było 10 etatów: 
- zlikwidowano stanowisko podinspektora ds. podatków i egzekucji, 
- jeden z pracowników odszedł na emeryturę 
- inspektor ds. obsługi kasy / był 1 pracownik jest 2 / 
Po zmianach: 
- wprowadzono kontrole zarządcze. 
 
Przewodniczący RM podsumowując powyższe stwierdził, że proces zapoczątkowany na 
początku kadencji, zmierzający do „odchudzenia”  ilości pracowników UM został niejako 
zakończony i osiągnięto zamierzony efekt. Mniejsza ilość pracowników wymusiła 
konieczność dokonania zmian w strukturze organizacyjnej i zakresach czynności 
pracowników. Faktycznie i struktura Urzędu i zakresy czynności należą do Burmistrza, 
osobiście jednak dążył do tego, by wszyscy radni uzyskali zakresy czynności i mieli wiedzę 
do jakiego referatu należą dane zadania i jakiego stanowiska są przypisane. Sekretarz Gminy 
szczegółowo sprawdzała  zakresy czynności pod kątem merytorycznym i właściwego 
dociążenia pracowników. Przewodniczący był też zdania, że na przyszłość przy 



przejmowaniu nowych zadań winno się unikać zatrudniania nowych pracowników,  
a przydzielać je istniejącej kadrze.  
 
Radny Grabinski zgłosił trzy pytania do Regulaminu tzn. co znaczy Nr ID w dokumentach, 
a konkretnie w projektach uchwał w formacie XML / co się na niego składa i co on oznacza /, 
dlaczego dokumenty zapisywane są właśnie w tym formacie, i czy jest do tego specjalny 
program. Pytanie związane jest z faktem, że uchwały zamieszczane w na stronie BIP są 
dostępne w postaci PDF, co utrudnia wyszukanie informacji zawartych w tych dokumentach. 
Gdyby było to udostępniane w XML byłoby to bardziej czytelne.  
 
Jeżeli chodzi o XML, to całym koordynatorem jest Wojewoda, a Gminy musiały się 
podporządkować wymogowi przesyłania aktów w tym formacie. Oczywiście wyszła najpierw 
stosowna ustawa, która określa pewne wymagania techniczne, oprogramowanie itd. nie jest 
jednak informatykiem i trudno mówić jej o szczegółach. Niemniej wszystkie uchwały 
wysyłane do Wydziału Nadzoru i Publikacji w Dzienniku Urzędowym muszą być 
przygotowane w formacie XML - wyjaśniła Sekretarz Gminy.   
   
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 11 Informację dotyczącą zaawansowania prac związanych z likwidacją Administracji 
Zasobów Komunalnych przedstawił likwidator AZK p. Piotr Węgrzyn. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM /. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję.  
 
Radny Waldemar Kuszewski podał, że w informacji mowa jest o zobowiązaniach AZK, nic 
natomiast nie wspomniano o należnościach w stosunku do AZK. Radny chciał się 
dowiedzieć, jaki jest stan tych należności na dzień dzisiejszy, czy na koniec września 2011r. 
 
Należności za III kwartał 2011r. wynoszą 505.865,00 zł. Jeżeli chodzi o zobowiązania 
wymagalne w stosunku do ZGK jest to 253.656,00 zł. / inny zobowiązań wymagalnych nie 
ma / – odpowiedział p. Węgrzyn. 
 
Radny Grabinski zauważył, że w informacji podano kwotę zmniejszenia zobowiązań  
w wysokości 150.000,00 zł. Pytał więc o czynniki, które na to wpłynęły tzn. z czego to 
wynika – czy z większej skuteczności, czy też z nie wykonywania jakiś inwestycji, które 
wcześniej były robione ? 
 
Wynika to z okresu letniego, kiedy nie wykłada się pieniędzy na zakup opału: oleju 
opałowego itd. Zawsze było tak, że w okresie letnim to zadłużenie się zmniejszało – 
powiedział p. Węgrzyn. 
  
Czyli macie jakieś prognozy. Należności AZK się nie zmieniły. Pytanie, czy należności te są 
mniejsze, większe, czy pozostają na tym samym poziomie? – pytał radny Grabinski. 
 
Praktycznie pozostają one na jednym poziomie. Zwiększyły się chyba o kwotę 3.000,00 zł  
w stosunku do tego miesiąca – p. Węgrzyn. 
 
Potem będzie problem z opalaniem – radny Grabinski. 
 



Wszystko zależy od tego, jaka będzie zima. Im później rozpocznie się sezon grzewczy, tym 
dla nas będzie taniej – stwierdził p. Węgrzyn. 
 
Radny Grabinski pytał, czy w związku z toczącym się procesem likwidacyjnym wypłynęły 
już jakieś wnioski w stosunku do Gminy? Wspomniał tu swoją wcześniejszą uwagę mówiąca 
o tym, ze nie będzie dobrze dopóki Gmina nie będzie do swoich Wspólnot dokładała. 
 
Likwidator AZK  nie ukrywał, że te tematy są szeroko omawiane podczas spotkań  
z Burmistrzem Więcborka, Zastępca Burmistrza, Radcą Prawnym i Przewodniczącym RM. 
Kolejne spotkanie – w poniedziałek, będzie wiązało się z ustaleniami do budżetu. Nie 
ujawniał tego w informacji, gdyż na razie jest to w fazie negocjacji i nie chciałby zbyt 
wcześnie na ten temat się wypowiadać.     
 
Radny Kuszewski wskazał na to, że kiedy była podejmowana uchwała o likwidacji AZK 
zastanawiano się, co nowy podmiot, który będzie zarządzał zasobami komunalnymi, planuje 
zrobić, aby zwiększyć ściągalność należności w stosunku do AZK. Z wypowiedzi 
Likwidatora wypływa natomiast jeden wniosek tzn. że jest dobrze, bo na razie nie ma zimy, 
ale trzeba pamiętać, że ona jednak będzie. Nadal pozostaje pytanie, co należy zrobić, by te 
należności w stosunku do Firmy nie rosły. – jakie w tym zakresie są plany, bądź, jakie ruchy 
w tym kierunku wykonano? Radny prosił też o wyjaśnienie stwierdzenia cyt.: „Prowadzone 
są rozmowy ze Wspólnotami, mające na celu poinformowanie ich o nowej sytuacji, związanej 
ze zmianami będącymi skutkiem likwidacji AZK” – koniec cytatu tj. o czym Wspólnoty są 
informowane, i jakie zmiany są związane z tym, że oprócz Administracji będzie ZGK? 
W samej informacji brakował radnemu danych odnośnie należności, które rzeczywiście są 
możliwe do ściągnięcia, o tych które mogą się okazać trudno ściągalne. Natomiast te które 
zawarto są bardzo lakoniczne, pobieżne, bez dogłębnej analizy. Tego w informacji zabrakło,  
a tego właśnie radny oczekiwał. 
 
Likwidator AZK odparł, ze zgodnie z tym, co powiedział na początku, na dogłębna analizę 
należy poczekać do końca tego roku, względnie do początku roku przyszłego. Wspólnoty 
natomiast informowane są przede wszystkim o tym, że każda z nich będzie miała własne 
konto. Nie będzie tak, że awarie, bądź konieczne remonty wykonywane będą środkami ze 
„wspólnego kotła”. Będą miały własne konta, a jeżeli nie będzie na nich środków, na remonty 
będą musiały np. zaciągać kredyty. Jest też tak, że Wspólnoty nie chcą zarządzać swoimi 
budynkami, nikt nie chce wchodzić w skład zarządu. Na dziś 38 osób zalega 400.000,00 zł. – 
w tym rodzina, która zalega 32.000,00 zł pozostałe do 5.000,00 zł. Na dziś rozmawiamy  
o tym z Burmistrzem i Radca Prawnym próbując zdecydować co z tymi ludźmi zrobić.  
 
Jeżeli chodzi o ten „wspólny kocioł”, to ze wszystko jest wpłacane na jedno konto, nie znaczy 
że jedna Wspólnota może korzystać z pieniędzy innej Wspólnoty. Każda Wspólnota powinna 
być rozliczana osobno i tu nie ma innej możliwości. Wiemy, że należności w stosunku do 
AZK są ogromne, tylko ja cały czas czekam na jakąś informację / bo zmiana z AZK na ZGK 
miała być panaceum na rozwiązanie tego problemu/, odpowiedź w jaki sposób my chcemy to 
rozwiązać? – mówił radny Kuszewski. 
 
Burmistrz Wi ęcborka włączając się w dyskusję, powiedział, że dotychczas brał udział we 
wszystkich spotkaniach z Likwidatorem, Radcą Prawnym i zgodnie ze starą rzymską 
maksymą „dobra diagnoza, dobra kuracja” wpierw należy dokonać pełnej inwentaryzacji, co 
na bieżąco jest czynione. Policzono już tych największych dłużników, zbadany zostanie ich 
stan majątkowy i to będzie podstawa do podejmowania dalszych kroków. Wiadomo, że ilość 
środków zaradczych możliwych do wdrożenia jest ograniczona  i w niektórych przypadkach 



ze względu na obowiązujące prawo, czy indywidualną sytuację rodziny, pewnych rzeczy są 
niemożliwe do wyegzekwowania. Szuka się tych rozwiązań chociażby w uszczelnieniu 
wypływu środków z opieki społecznej oraz dodatków mieszkaniowych. 
 
Radny Grabinski uznała za słuszną uwagę Burmistrza o zacieśnieniu współpracy Urzędu  
z MGOPS. Jeżeli jednak najemca potwierdza możliwość pobierania zasiłku, to nie jest tak 
łatwo potem podważyć to w sądzie. Poza tym radny dopytywał, czy termin likwidacji AZK  
w założeniu przypadający na koniec roku 2011 nie jest zagrożony tzn. czy może się zdarzyć 
tak, że tego czasu na likwidację może nie wystarczyć? 
 
Likwidator  zapewnił, że na dzień dzisiejszy nie ma żadnych przesłanek ku temu, by proces 
ten do końca roku się nie zakończył. 
 
Przewodniczący RM dodał zaś, że kwestie związane z likwidacją AZK traktowane są bardzo 
poważnie. W temacie tym odbywają się, zgodnie z tym co podaje w swoich informacjach  
na sesjach, spotkania podczas których analizowane są problemy związane z likwidacją 
jednostki. 
 
Do tej pory w AZK były dwie osoby, które posiadały uprawnienia – licencje do zarządzania. 
W tej chwili, kiedy nie ma już p. Dropinskiego, została tylko jedna osoba. Pytanie,  
czy w ZGK jest ewentualnie taka osoba, która posiada takie uprawnienia ? Jeżeli nie, to czy 
ktoś taki przewidziany, aby zrobił taka licencję? Co bowiem się stanie, kiedy ta jedna osoba 
np. zachoruje? Kto wówczas z formalnego i prawnego punktu widzenia się tym zajmie? – 
pytał radny Kuszewski. 
 
Pan Węgrzyn odpowiedział, że obecnie takie uprawnienia posiada jedynie p. Jadwiga 
Wrzeszcz i nikt poza tym ani w AZK, ani w ZGK takich umocowań nie ma. Prawdę mówiąc 
nikt tak dalece nie wybiegał i nie rozważano aspektu wskazanego przez radnego. Jeżeli 
jednak zdarzy się jakaś choroba, czy innego rodzaju nieobecność, to problem ten zostanie 
rozwiązany. 
 
To nie jest żadna abstrakcja. W Urzędzie jeżeli nie ma jakiegoś pracownika są wyznaczone 
pełnomocnictwa wskazujące osobę zastępującą. Dlatego też nie jest to taka sytuacja wyjęta 
nie wiadomo skąd, bo może ona zaistnieć w każdej chwili – uzasadniał radny Kuszewski. 
 
   
Pan Węgrzyn stwierdził, ze trudno jest mu odpowiedzieć na to pytanie, bo takiej sytuacji nie 
rozważano. Jeżeli jednak taki problem się pojawi będzie trzeba go rozwiązać. 
 
Radny Wilczyński zapytał, czy zapis zamieszczony w informacji, a dotyczący  rozmów 
przeprowadzanych ze Wspólnotami oznacza, że z każda Wspólnotą jeszcze w tym roku 
planuje się zorganizować osobne spotkanie.  
 
Przy różnych sytuacjach spotykamy się z różnymi Wspólnotami. Praktycznie od lutego do 
kwietnia, roku kolejnego, mamy obowiązek przeprowadzić zebrania z każda Wspólnotą. 
Każda Wspólnota będzie musiała wybrać swój Zarząd i od tego nie odstąpimy. Ludzie muszą 
poczuć się odpowiedzialni za swoją posesję i swoją Wspólnotę. Wcześniej nie można zwołać 
takiego spotkania, dopóki nie nastąpi rozliczenie danej posesji. Te spotkania odbędą się na 
pewno w całości do końca kwietnia – mówił p. Węgrzyn.  
 



Czyli to co zostanie wypracowane, z tym nowy rok się rozpocznie, a dyskusji żadnej nie 
będzie ? – radny Wilczyński. 
 
My już podejmujemy pewne działania. Każda Wspólnota musi mieć regon, musi mieć NIP, 
jeżeli ma mieć odrębne konto. Wzorujemy się w tym zakresie na Gminie Sępólno, ZGK  
w Sępólnie ten proces przechodziło przed dwoma laty. Pewne zmiany muszą nastąpić – 
mówił p. Węgrzyn. Likwidator podał również w liczbach, czym zarządzać, i z czym trzeba 
się zmierzyć  jeżeli chodzi o budynki administrowane dotąd przez AZK. Stwierdził również, 
że nie należy się łudzić, że jeżeli zarządzanie przejmie ZGK to wszyscy zaczną płacić. 
 
Radny Kuszewski prosił o sprecyzowanie na jakich środkach mowa jeżeli chodzi o budżet 
Gminy. Ustawa o prawie własności lokali mówi, że remonty obciążają właściciela, natomiast  
bieżące utrzymanie najemcę – lokatora. Zatem w świetle tego koszt bieżącego utrzymania 
ponosić będzie lokator ?   
 
Nie mówię o utrzymaniu, mówię o drobnych remontach, czyli funduszu remontowym. W tym 
tylko 44 procentowego udziału Gminy  - p. Wegrzyn. 
 
Radny Grabinski pytał, jaka jest efektywność mieszkań socjalnych oddanych do użytku  
w Pęperzynie, przeznaczonych do przesiedleń mieszkańców nie płacących za mieszkania. 
Czy po zmianie lokalu ściągalność ta się poprawiła. 
 
Na dzień dzisiejszy są tam nawet jeszcze  dwa mieszkania. Jedno z nich zostało przydzielone, 
ale lokatorka nie chce się tam przeprowadzić , bo są to mieszkania drogie z centralnym 
ogrzewaniem. Jeżeli przeprowadzimy niepłacących do mieszkań socjalnych nie mających 
takiego ogrzewania, to tym zyskamy. Na moje powinniśmy się jak najszybciej wyzbywać 
substancji mieszkaniowej o ile znajdą się chętni, bo będą to mniejsze obciążenia dla Gminy  
i rozpatrzyć kwestię zmiany ogrzewania – mówił p. Węgrzyn. 
 
Przewodniczący RM zdecydował o nieprzedłużaniu dyskusji w tym temacie, ponieważ jest 
to zagadnienie dość obszerne i nie ma możliwości rozwiązania jego problematycznych 
aspektów podczas sesji. 
 
Ad. 12 Informację o analizie danych zwartych w oświadczeniach majątkowych radnych 
przedstawił Przewodniczący RM p. Józef Kujawiak. 
 
Oświadczenia radnych złożone zostały w określonym ustawowo terminie i po wstępnej 
weryfikacji nie stwierdzono w nich uchybień. Po dokonaniu analizy przez Urząd Skarbowy 
okazało się, że u części z radnych pewne nieścisłości nastąpiły. 
Informacja z wykazem błędów stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego Protokółu / do 
wglądu w biurze RM / 
 
Ad. 13 - 14 Projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Pęperzynie  
i Gimnazjum w Pęperzynie – przedstawił Dyrektor BOOS p. Waldemar Kuczerepa. 
 
Szkoła w Pęperzynie stanowi Zespół Szkół, jednakże z uwagi na zmiany w Rozporządzeniu 
dotyczącym planów nauczania w przedszkolach i szkołach publicznych nastąpiła zmiana, 
która wyklucza nadawanie imienia zespołowi szkół. W związku z powyższym przygotowano 
dwa projekty uchwał- osobno dla Szkoły Podstawowej  i Gimnazjum w Pęperzynie. 
Imieniem, jakie wybrano dla szkół jest imię Marii Konopnickiej. 
 



Opinia Komisji O światy, Kultury i Sportu – pozytywna 
 
Uwag ze strony radnych nie było. 
 
a) W sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Pęperzynie. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 

b) W sprawie nadania imienia Gimnazjum w Pęperzynie. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 15 – 17 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
a) w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Więcbork nieruchomości położonych  

w Lubczy stanowiących własność Skarbu Państwa. 
 
Do projektu wprowadzono autopoprawkę polegającą na dodaniu dwóch numerów 
geodezyjnych 304/1 i 304/2 . Przejęcie następuje w ramach dalszej komunalizacji i jest 
bezpłatne. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
b) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę Więcbork. 
 
Projekt zakłada nabycie dwóch nieruchomości w Więcborku. tereny te w przyszłości planuje 
się przeznaczyć pod rozbudowę istniejącego Targowiska Miejskiego. 
 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
c) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowych zabudowanych 
 
 
Burmistrz Więcborka przygotował projekt uchwały na wydzierżawienie w drodze 
bezprzetargowej położonych w Więcborku, Sypniewie i Pęperzynie. Stanowią one lokale  
świadczące usługi medyczne.  



Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kuszewski powiedział, iż z przygotowanego projektu wnioskuje, że negocjacje 
odnośnie stawek dzierżawy zostały zakończone. Pytał, czy radni mogą zostać zapoznani z ich 
rezultatem. 
 
Panie radny, to nie było tajemnicą, troje radnych również uczestniczyło w tych spotkaniach. 
Najlepiej gdyby radni otrzymali to w formie pisemnej – powiedział Burmistrz. Ostatecznie 
jednak p. Bąk dysponujący danymi przybliżył je radnym. 
 
Przychodnia Rejonowa w Więcborku 
- 3,86 zł netto miesięcznie za 1m² dzierżawionej powierzchni dla celów leczenia Poradni 
Uzależnień, 
- 13,80 zł netto za pozostałą dzierżawiona powierzchnię. 
Wiejski Ośrodek Zdrowia w Sypniewie: 
- 6,00 zł netto miesięcznie za 1m² dzierżawionej powierzchni. 
Ośrodek w Pęperzynie 1,00 zł netto za 1m² dzierżawionej powierzchni. 
 
Odpłatność za grunty 0,10 zł netto za 1m² rocznie do 31 marca za rok bieżący. 
 
Brutto wychodzi to 17,00 zł w stosunku do 1m². Jedynie w Peperzynie gdzie usługi medyczne 
są ograniczone do jednego przyjazdu lekarza w ciągu tygodnia jest mniej. Praktycznie 
„Provita” nie była nawet tym punktem zainteresowana. Generalnie jednak Gmina nie ustąpiła 
w sprawach, które obniżyłyby jakość świadczonych usług zdrowotnych do pierwszych 
zawartych ze Spółką umów – mówił Przewodniczący RM. 
 
Radny Kuszewski zapytał o powierzchnię którą w tej chwili ma dzierżawić „Provita” oraz 
czy w negocjacjach uwzględnione zostały postulaty mieszkańców związane z większą 
dostępnością do ogólnych usług stomatologicznych. 
 
Chodzi tu o powierzchnię ok. 2 tys. m², „Provita” zainteresowana jest dzierżawa ok. 800m²  
i na tyle Burmistrz podpisze umowę. Proporcjonalnie do tego dochodzą korytarze. W umowie 
nie przewiduje się uprawnień Prezesa Spółki do podnajmowania pomieszczeń. Należeć to 
będzie do Burmistrza, który wynajmować będzie pomieszczenia rehabilitacji, stomatologom 
itd. Jedyny etat stomatologa w Sypniewie podlega bezpośrednio Prezesowi Spółki, natomiast 
pozostali stomatolodzy sami zawierają umowy i Spółka nie ma na nich wpływu. Natomiast 
problemy o których wspomniał radny na pewno będą, ale w takim układzie Burmistrz będzie 
miał więcej do powiedzenia – mówił Przewodniczący RM 
 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz 
podatków i opłat lokalnych przedstawił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 



Problematyka ta poruszana była dwukrotnie na posiedzeniu Komisji Budżetu. Burmistrz 
Więcborka po wysłuchaniu opinii radnych składa nowy projekt uchwały, który określa stawkę 
wynagrodzenia dla sołtysów : 
• 50% kwoty bazowej w sołectwach do 1000 mieszkańców tj. 883, 23 zł 
• 60% kwoty bazowej powyżej 1000 mieszkańców tj. 1.059,88 zł 
 
Kwota bazowa wynosi obecnie 1766,46 zł  
Zmiana spowoduje zwiększenie wydatków na wynagrodzenie dla sołectw w skali roku  
o kwotę 33.630,00 zł. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Uchwała nie wywołała dyskusji radnych. 
 
Na sali 11 radnych. 

 
Za przyj ęciem uchwały glosowało  - 10 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 
 
 
 
Ad. 19 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2011 przedstawił 
Skarbnik Gminy. 
 
1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu  

nr WFB.1.3120-61/2011/26 z dnia 10 października 201 Ir. dotyczącego zwiększenia 
planu dotacji w rozdz. 85415 z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników 
oraz świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 

2. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu nr 
WFB.1.3120-62/2011/26 z dnia 17 października 2011 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85214 o kwotę 34.483,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie 
wypłaty zasiłków okresowych w części gwarantowanej przez budżet państwa oraz 
zmniejszenia planu dotacji w rozdz. 85213 o kwotę 3.826,00 zł. w oparciu o analizę 
wykonania wydatków w bieżącym roku.  

3. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-11/11 z dnia 19 października 2011r. 
dotyczących zmian planu wydatków w 

− w rozdziale 85154 dokonano zmian poprzez przeniesienie kwoty 1.000,00 zł z § 4210 
na § 4300 w związku z zapotrzebowaniem na realizację programów profilaktycznych  
w szkołach. 

− w rozdziale 85154 dokonano przesunięcia kwoty 5.000,00 zł z § 4300 na § 4210 na 
zakup niezbędnych materiałów do prowadzenia zajęć opiekuńczo-wychowawczych. 
Ponadto dokonano zmian w rozdziale 85201 celem zatrudnienia na umowę zlecenie 
osoby, która przebywała na stażu w ramach umowy nr 30/ST/2011 z dnia 04.05.2011r. 

− w rozdziale 85203 dokonano zmian na podstawie pisma Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Więcborku znak: ŚDS.3021-5.2011 z dnia 17.10.2011r. celem 
zabezpieczenia niezbędnych bieżących potrzeb ŚDS. 

− z rozdziału 85205 przenosi się kwotę: 4.000,00 na rozdział 85220 celem 
zabezpieczenia środków na umowę zlecenie z psychologiem oraz m.in. wywóz 
nieczystości stałych i ścieki, 3.000,00 na rozdział 85219 celem zabezpieczenia 
bieżących potrzeb. 

− w rozdziale 85212 dokonano przesunięć oraz zwiększenia o 4.500,00 zł (z rozdziału 



85295) na dodatki specjalne wraz z pochodnymi dla pracowników działu świadczeń 
rodzinnych w związku z realizacją zwiększonego zakresu obowiązków. 

− na podstawie pisma Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział 
Finansów i Budżetu WFB. 1.3120.62.2011/26 z dnia 17 października 201 Ir. dokonano 
zmian w rozdziałach 85213, 85214. 

− w rozdziale 85219 dokonano przesunięć oraz zwiększenia o kwotę 3.000,00 zł  
(z rozdziału 85205) celem zabezpieczenia bieżących potrzeb. 

− w rozdziale 85295 dokonano zmian w części dotyczącej zadań związanych  
z „Aktywną Integracją". Ponadto z § 3110 w części dotyczącej prac społecznie 
użytecznych przenosi się kwotę: 6.500,00 zł na § 4330 w związku z koniecznością 
umieszczenia jednej osoby w domu pomocy społecznej, 4.500,00 zł na rozdział 85212. 

Ponadto: 
1. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 75814 o kwotę w wysokości 200,00 zł. 

dokonano z uwagi na otrzymaną darowiznę dla Sołectwa Czarmuń od BS w Więcborku na 
organizację imprezy „Święto plonów" 

2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 w § 4010 dokonano z uwagi na utrzymanie 
wbrew pierwotnym planom obecnego stanu zatrudnienia związanego ze zmniejszoną 
liczbą pracowników zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 w § 4210 dokonano z uwagi na wzrost wydatków 
związanych z utrzymaniem dróg gminnych. 

4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60095 w § 4010 dokonano z uwagi na mniejsze 
zatrudnienie w ramach prac interwencyjnych. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 71004 w § 4170 dokonano z uwagi na mniejsze 
niż planowano wykonanie umów zlecenie. 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023   z uwagi na zwiększoną liczbę umów zlecenie 
oraz szkolenia pracowników. 

7. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 dokonano z uwagi na konieczność zakupu 
butów niezbędnych do prowadzenia akcji ratowniczych. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75702 dokonano z uwagi na fakt zaciągnięcia kredytów 
i pożyczek w listopadzie i grudniu br. 

9. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90015 o kwotę 2.146,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zapewnienia środków na remonty oświetlenia ulicznego. 

10. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92109 w paragrafie inwestycyjnym o kwotę 696,76 
dokonano z uwagi na wykonanie inwestycji polegającej na przebudowie świetlicy wiejskiej 
w Dorotowie. 

 
 
 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Uwag nie wniesiono 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 20 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Starodworcowej i części ul. Gdańskiej  
w Więcborku” omówił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 



 
Projekt uchwały w powyższej sprawie był już poddawany pod głosowanie Rady i uchwałę  
taką podjęto. Jednakże z uwagi na fakt, iż podpisana promesa opiewa na kwotę niższą niż 
przyjęto pierwotnie, dla jasności sytuacji wymagane jest, by uchwała zawierała rzeczywistą 
wartość pożyczki. Poprzednia  wykazana kwota wynosiła 219.765,00 zł, teraz jest ona niższa 
tj. 195.410,00 zł. Ponadto zadanie, o którym mowa w tytule uchwały, realizowane jest bez 
udziału środków zewnętrznych / unijnych / , stąd też po spłaceniu określonej kwoty Gmina 
może ubiegać się o umorzenie części pożyczki. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 

 
Ad. 21 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego 
deficytu budżetu Gminy Więcbork na 2011r., spłaty wcześniej zaciągniętych pożyczek  
i kredytów oraz wykupu obligacji przedstawił również Skarbnik Gminy. 
 
Podobnie jak w poprzednim przypadku, wywołany projekt uchwały także był przedstawiony 
radnym na którejś z poprzednich sesji i podjęto w tej sprawie stosowną uchwałę. Ponieważ 
jednak i w tym przypadku kwota uległa zmianie, zaszła potrzeba ponownego wprowadzenia 
projektu na obrady sesji. Wysokość kredytu wskazana w poprzedniej uchwale wynosiła 
2.707.779,00 zł, w projekcie obecnej jest ona niższa i wynosi 1.981.163,00 zł.  
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 22 Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2011 – 2014 przybliżył Skarbnik Gminy. 
 
Zmiana uchwały budżetowej powoduje zmianę prognozy finansowej. Obecny projekt  
w załączeniu przedstawia prognozę w ujęciu tabelarycznym bez przedsięwzięć ponieważ, 
przedsięwzięcia, które wcześniej zostały przez Radę uchwalone nie uległy zmianie. Takiej 
zmianie uległy dochody i wydatki oraz załącznik dotyczący przychodów i rozchodów / tylko 
po stronie przychodów /. 

 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
 
 



Ad. 23 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/ Odp. na interp. radnego Posieczka / 
� Sprawę oświetlenia w Sypniewie zgłoszono do ENEA Operator w Nakle 3 

października br. w celu dokonania regulacji czujników zmierzchowych. 
� Po dokonaniu wizji lokalnej przez pracownika UM Macieja Ryduchowskiego 

stwierdza się, iż ogrodzenie zostało wykonane przez Nadleśnictwo Lutówko na drodze 
gminnej w celu zabezpieczenia użytków rolnych przed zwierzyną leśną. Ogrodzenie jest 
w złym stanie technicznym, zostanie wysłane pismo do Nadleśnictwa w tej sprawie. 

� Montaż oświetlenia ulicznego w Adamowie jest uzasadniony. Zadanie planowane 
do wykonania w roku 2012 ze zdemontowanych lamp, które aktualnie ustawione są 
przy drogach gruntowych. 

/ Odp. na interpelację radnego Wenda / 

� Igrzyska Olimpijskie Sportowców Wiejskich odbędą się w obiektach sportowych 
gmin powiatu tucholskiego oraz miasta Tucholi. Celem Igrzysk jest popularyzacja idei 
olimpijskiej. Eliminacje do Igrzysk w grach zespołowych prowadzone są przez Kujawsko- 
Pomorskie Zrzeszenie LZS od jesieni 2010 roku. W ramach tych Igrzysk rozegrane 
zostaną  w następujących dyscyplinach: kolarstwo, kręgle, lekkoatletyka, łucznictwo 
podnoszenie ciężarów, podnoszenie sztangietki17,5 kg, pojedynek strzelecki, przeciąganie 
liny, strzelectwo sportowe, szachy tenis stołowy, warcaby, wielobój sprawnościowy, 
zapasy w stylu wolnym, koszykówka, piłka ręczna, piłka siatkowa, piłka nożna  
i siatkówka plażowa. Do tej pory reprezentacja gminy Więcbork wzięła udział  
w następujących eliminacjach: piłka nożna mężczyzn, piłka nożna kobiet, pika ręczna 
mężczyzn, piłka siatkowa mężczyzn, piłka siatkowa kobiet, piłka siatkowa- plażowa 
mężczyzn i piłka siatkowa- plażowa kobiet. We wszystkich tych dyscyplinach drużyny 
nasze zakwalifikowały się do dalszych etapów. Na etapie eliminacji trenerzy 
poszczególnych drużyn nie pobierają wynagrodzenia za trenowanie zawodników. 
Dotychczasowe koszty związane z eliminacjami tj. koszty podróży, napoje i posiłki dla 
zawodników, wynagrodzenia dla sędziów, wynoszą 3.896,00 zł. 

� Dyrektor Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku wystosuje 
zaproszenia do sołtysów sołectw gminy Więcbork na spotkanie, które odbędzie się  
w dniu 28 października 2011r w Sali Krajeńskiej MGOK. Tematem spotkania będzie 
nawiązanie ścisłej współpracy pomiędzy MGOK, oraz możliwości wystąpienia 
sołectw, świetlic wiejskich o wsparcie finansowe na zorganizowanie półkoloni 
zimowych ze środków Fundacji Wspomagania Wsi. MGOK udzieli wszelkich 
niezbędnych szczegółowych informacji  i jeżeli będzie taka potrzeba i możliwość, 
oddeleguje na czas półkoloni opiekuna z kwalifikacjami. Programem mogą zostać 
objęte świetlice spełniające wymogi sanitarne i BHP. 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego /  

� Projekt organizacji ruchu przewiduje wykonanie oznakowania poziomego – znak  
p-23 na całym odcinku ścieżki rowerowej z ul. Ogrodowej na Promenadę  
w Więcborku. Ponadto z uwagi na nieścisłości w oznakowaniu w/w odcinka 
opracowano nowy plan organizacji ruchu do wglądu w Urzędzie Miejskim w biurze 
Nr 13.  Plan uzgodniono z Policja i Zarządem Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy  
i zatwierdzonym przez Urząd Marszałkowski. Nowy projekt organizacji ruchu 
obowiązuje do 2013 roku. 



/ Odp. na interp. radnej Lidy / 
� Do zakresu obowiązków Gminy Więcbork należy utrzymanie i umieszczanie tablic            

w zakresie nazw ulic,  placów i miejscowości. Jednak nazwy te muszą posiadać swoje 
udokumentowanie w postaci uchwały lub swojej pozycji w oficjalnie obowiązującym 
wykazie nazw miejscowości. Wskazane nazwy „Pęperzyn II” oraz „Pęperzyn III” 
funkcjonują jedynie w użyciu potocznym. Zgodnie z wykazem urzędowych nazw 
miejscowości w Polsce, rejestrem GUS oraz wykazem posiadanym przez tutejszy 
urząd wieś Pęperzyn dzieli się na - części wsi : „Na Zabartowo”, „Pod Młyn” oraz „Za 
Torem”. Poproszono o wskazanie czy nazwy takie byłyby pomocne w lepszej 
komunikacji na terenie wsi Pęperzyn.  

� Wnioskowane przejście dla pieszych w Pęperzynie ma znajdować się na drodze 
powiatowej. Wysłane zostanie pismo w tej sprawie do Zarządu Drogowego  
w Sępolnie Kraj. 

� Do końca października br. zostanie przeprowadzona kontrola gospodarki wodno-
ściekowej obiektów Spółdzielni Mieszkaniowej „Nad Orlą” w Pęperzynie. 

/ Odp. na interp. radnego Kuszewskiego / 
� Zapadnięty fragment asfaltu na osiedlu BoWiD został naprawiony. Okazało się 

jednak, usterka usunięta została nie w tym miejscu, o którym mówiono. Dlatego też 
Burmistrz ponowił apel, by tego typu rzeczy zgłaszać wcześniej Urzędzie, nie 
czekając do dnia sesji. Niemniej w uzgodnieniu z Kierownikiem Referatu UM  
p. Fifielskim, na miejsce wskazane przez radnego skierowana zostanie ekipa 
naprawcza. 

� Zaniżone włazy na jezdni ul. I Armii Wojska Polskiego zostały już odpowiednio 
wypoziomowane. 

/ Odp. na interp. tadnego Antczaka / 

� W III dekadzie października odbędzie się spotkanie w tej sprawie z udziałem 
Sołtysa Runowa, pracownika UM Więcbork P. Ryduchowskiego i Pana 
Kwiatkowskiego z Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi. 

/ Odp. na interp. radnego Piłki / 

� W sprawie utworzenia ścieżki rowerowej na odcinku Alei Dębowej na trasie 
Borzyszkowo – Runowo Kraj. zostanie wysłane pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Będzie ono również obejmowało poprawienie jakości drogi pod 
drzewami. 

 

Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 

/ Odp. na interp. radnego Piłki / 

� Po raz kolejny wysłane zostanie pismo w sprawie załatania ubytków w asfalcie,  
w drodze powiatowej Borzyszkowo – Czarmuń. 

� Gmina dysponuje już pozwoleniami na budowę w kwestii rozbudowy plaży 
miejskiej w Więcborku. Dokument ten nie byłby możliwy do uzyskania jeżeli nie 
byłyby uregulowane sprawy własnościowe gruntów na których ma zostać 
przeprowadzona inwestycja. 

� Problem chodnika na ul. Gdańskiej oraz awaria lampy na ul. Ogrodowej wymagają 
wyjaśnienia.  

/ Odp. na interp. radnego Szwocherta / 



� Burmistrz nie potrafił odpowiedzieć, czy prace kanalizacyjne na ul. Brzozowej 
zostały ukończone. Zwrócił się o odpowiedź do Kierownika Referatu UM p. Michała 
Bąk, który potwierdził, że podłączenie zostało zrealizowane. 

Radny Szwochert uznał za absurd podłączenie wykonane do jednego budynku.  

Pan Bak odparł, podłączenie nastąpiło do trzech budynków i takie były ustalenia przyjęte 
do budżetu Gminy. 

Radny Szwochert zastanawiał się czym zasłużyli sobie Państwo Krzemień, albo jak sobie 
to załatwili. 

Tu Burmistrz zobowiązał się do sprawdzenia na miejscu przeprowadzonej inwestycji 
oraz  w dokumentacji, jak wyglądają uwarunkowania do wykonania podłączeń z innej 
strony. Jeżeli takie rozwiązania będą możliwe Burmistrz postara się ująć je  
w przyszłorocznym budżecie Gminy. 

� Ubytki w nawierzchni ulicy Na Skarpie uzupełniane będą w miarę możliwości  
i potrzeb, tak by dziury się nie powiększały.  

� Studzienka na ul Brzozowej -  sprawa zostanie zlecona p. Fifielskiemu. 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego / 

� Studzienka, o której wspomniał radny, musi zostać odpowiednio zabezpieczona 
przed zbliżającym się sezonem zimowym. Temat jest „świeży” ale potrzeba jego 
zweryfikowania i podjęcia właściwych działań przekazana zostanie Kierownikowi 
Referatu UM p. Fifielskiemu. 

/ Odp. na interp. radnego Balcera / 

� Ceny surowców grzewczych w tym słomy znacznie wzrosły. Poza tym rok ten był  
zdecydowanie niekorzystny jeżeli chodzi ten właśnie surowiec. ZGK na dzień 
dzisiejszy szuka alternatywnych źródeł ciepła. Jakiś czas temu zakupione zostało  
w tym celu drewno bukowe  / 25m³ w drodze przetargu /, a na posiedzeniu Rady ZGK 
przedstawiono różne formy brykietu z drewna. Z tego co już na dziś wiadomo, 
kilkaset ton słomy zabraknie. W rozmowach ze Spółdzielnią Mieszkaniową 
wynegocjowana została przez ZGK 23% podwyżka cen ciepła. 

/ Odp. na interp. radnej Sowińskiej /  

� W dokumencie, o którym mowa w interpelacji radnej nie ma nic do utajnienia. 
Zanim jednak przedstawiony zostanie on na szerszym forum, pracownicy Referatu 
Rolnictwa /…/ otrzymali polecenie sczytać dokument, by sprawdzić czy zgadzają się 
nazwy miejscowości, numery  działek, drogi itp. Chodzi o to , by dokonać weryfikacji 
przed wysłaniem dokumentu do Marszałka. Jeżeli okaże się, że wszystko jest w nim 
poprawne, stworzona zostanie dodatkowa kopia. Dokument wykonany został w trzech 
egzemplarzach, z czego dwa wysłane zostaną wraz z wnioskiem do Marszałka, a jeden 
pozostanie w UM. Ponadto Raport ten umieszczony jest na dyskietce, zatem nie 
będzie problemu i będzie mógł zostać powielony. Prawdą jest, że z raportem na 
miejscu tj. w biurze Referatu Rolnictwa /…/ zapoznał się dość oględnie Redaktor 
„Wiadomości Krajeńskich” p. Środecki. 

/ Odp. na interp. radnego Kuszewskiego /  

� Temat poruszony przez radnego, był również wzmiankowany podczas posiedzenia 
Komisji Rolnictwa / …/, gdyż Gmina przymierza się do wprowadzenia takiej 
organizacji ruchu i utrudnień w postaci umieszczenia palików uniemożliwiających 



stawianie aut np. nad jeziorem, czy chodnikach ulicy. Należy wierzyć, że po realizacji 
tych zamierzeń sytuacja ulegnie poprawie.  

/ Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego / 

� Temat zmiany organizacji ruchu we wskazanej części miasta przerabiany był  
w poprzedniej kadencji Rady, ale Zarząd Dróg Wojewódzkich, jako Zarządca drogi 
nie wyraża na to zgody.  Chodziło wówczas o to, by wyjeżdżając z ulicy Złotowskiej 
na Wyzwolenia, czy też odwrotnie, zapewnione było pierwszeństwo. Żeby Tiry, które 
zwłaszcza zimą, mają problemy z podjazdem nie musiały ustępować i nie maiły 
kłopotu z manewrami. Burmistrz uznał jednak, że można spróbować ponownie złożyć 
wniosek w tej sprawie. 

Radna Grażyna Sowińska zwróciła uwagę, że Burmistrz pominął jej pytanie dotyczące 
kosztu wykonanej ekspertyzy ale też nasunęło się jej przy okazji inne tzn., czy już za nią 
zapłacono ? 

 

Teraz Pani nie powiem – Burmistrz Wi ęcborka. 

 

Bo jeżeli tak, to śmieszne jest szukanie błędów po zapłacie – stwierdziła radna 
Sowińska.  

 

Ad. 24 Wolne wnioski i informacje 

Radny Szymon Grabinski pytał, czy możliwe jest umieszczenie na stronie BIP adresów 
mailowych radnych. Sugerował też zmianę podejścia w kwestii udostępniania materiałów  
i wypracowania takiej prawidłowości, by jako pierwsi otrzymywali je radni, a dopiero po 
nich lokalna prasa. 

 

Burmistrz Wi ęcborka zauważył, że to, że media chodzą i o pewne rzeczy się dopytują 
nie jest normalne. Zarówno zagadnienie Rewitalizacji, jak i ekspertyzy dotyczącej KPK, 
to sprawy, które toczą się już od poprzedniej kadencji Rady. Przybliżone terminy 
realizacji powyższych dokumentów były znane, zatem nie można tu mówić o żadnych 
tajemnicach. Powtórzył, że z chwilą sprawdzenia dokumentu zostanie on radnym 
udostępniony no w wersji elektronicznej. 

 

Przewodniczący RM dodał, że jeżeli chodzi o biuro Rady prasa nie otrzymuje żadnych 
materiałów dopóki nie zostaną one przedstawione na sesji. Nawet jeżeli zostaną im 
udostępnione wcześniej, ich publikacja może nastąpić dopiero po przeanalizowaniu ich 
przez Radę na sesji RM. 

 

Radny Kuszewski nie zgodził się z zarzutem Burmistrza, że ze zgłaszaniem różnego 
rodzaju nieprawidłowości, czy usterek radni czekają aż do dnia sesji, kiedy pewne 
problemy można rozwiązywać na bieżąco. W przypadku zgłaszanej przez radnego 
interpelacji tak nie było, ponieważ wcześniej rozmawiał o tym z p. Kubiakiem  
i p. Węgrzynem, a kiedy nie odniosło to żadnego rezultatu stwierdził, że warto 
porozmawiać o tym z Panem Burmistrzem. Mówił o tej sprawie na posiedzeniu Komisji 
powtórzył na sesji, więc nie może być w tym przypadku mowy o zaskakiwaniu. 



Zaskoczony był zaś zleceniem wykonania zadania p. Fifielskiemu, skoro kanalizacja leży 
w gestii ZGK. Ponadto p. Kuszewski zapytał, dlaczego wśród organizacji sportowych 
składających na bieżącej sesji sprawozdania ze swojej działalności, nie pojawił się także 
Klub Sportowy „SOKÓŁ”  

 

Przewodniczący RM odpowiedział, że  w porządku obrad nie pojawił się również „sport 
szkolny”, ale uczciwie mówiąc po prostu o „SOKOLE” zapomniał. 

 
Radny Kazimierz Wilczyński zwrócił się do Radcy Prawnego UM pytając, na jakiej 
podstawie uznał on, ze Bractwo Kurkowe nie jest klubem sportowym? Statut, który radny 
dostarczył mówi o tym, że organizacja strzela sportowo. W perspektywie jest przecież 
Olimpiada i Klub mógłby sportowo strzelać dla gminy. Pan Mecenas wydał ekspertyzę, że 
KBS nie jest klubem sportowym i jako taki nie jest zwolniony z płacenia podatku 
dzierżawnego za lokal. 
Radny mówił również o Lokalnej Grupie Rybackiej i środkach, które oferuje ona różnym 
organizacjom. Na razie jedynie się o tym mówi ale jeżeli nie zorganizuje się w tej sprawie 
konkretnego spotkania organizacji z przedstawicielami tej Grupy, to prawdopodobnie nic 
z tego nie wyjdzie. Pieniądze są do pozyskania jedynie w tym roku, a do jego końca 
pozostały tylko dwa miesiące i jeżeli spotkania, o którym mowa powyżej, się nie 
zorganizuje nikt z tych pieniędzy nie skorzysta.  
 
W I dekadzie listopada zaplanowane jest spotkanie w biurze Grupy Rybackiej, prosiłbym 
zatem, by Pan, jako prezes KBS, skontaktował się w tej sprawie z w-ce Prezesem LGR  
p. Tomaszem Fifielskim i ustalił, na kiedy przewidywane jest szkolenie LGR , o które 
przybliży kwestie, o które Panu chodzi – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 
 
Radny Grabinski  powiedział, że uczestniczył w takim spotkaniu zorganizowanym przez 
p. Fifielskiego, ale jego zdaniem, dopóki nie będzie ściśle określonych warunków 
konkursu, to ciężko o czymś konkretnym mówić. Jest to na razie tylko takie „gdybanie”. 
 
Radca Prawny UM odpowiadając radnemu Wilczyńskiemu podkreślił, że nie wydawał 
żadnej ekspertyzy, w której napisałem, że Bractwo Kurkowe nie jest klubem sportowym. 
Nie trzeba być radcą prawnym, aby stwierdzić, że KBS takowym nie jest. Jeżeli Bractwo 
znajdzie się w ewidencji klubów sportowych, to takowym będzie. 
 
Czy LZS lub TKKF ma w nazwie klub sportowy? A jest uznawany za klub sportowy? – 
radny Wilczyński.  

 

Jest odpowiednia ustawa o kulturze fizycznej dotycząca działalności klubów sportowych  
i ewidencji. Jeśli Pan sobie życzy to taką informację przygotuję – Radca Prawny UM. 

 

Co Pan skorzysta na tym? – Przewodniczący RM. 

 

Nie będę musiał płacił czynszu dzierżawnego – radny Wilczyński. 

 

Tym akcentem obrady zakończono. 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady dwunastej sesji Rady 
Miejskiej w Więcborku” zamknął obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

       Przewodniczący Rady Miejskiej 
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